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Ръководството на БсП и 
парламентарната група “БсП 
за България” ще настояват ка-
тегорично в пленарната зала 
служебното правителство да 
внесе в народното събрание 
проект за бюджет за 2023 г.

За БсП е неприемливо да 
няма бюджет за догодина, а 
да бъде удължен сегашният, 

заяви корнелия нинова след 
изслушване на финансовия 
министър Росица велкова в 
парламента. По думите й цени-
те растат, бедността нараства, 
минималната заплата трябва 
да се увеличи, пенсиите да се 
преизчислят. Ако продължим 
със сегашния бюджет, при на-
растващите цени, инфлация, 

тежки зимни месеци ще още-
тим и народа си, и икономика-
та, предупреди нинова. 

За БсП най-важни са соци-
алните мерки, а за това трябва 
на всяка цена да се приеме бю-
джет за 2023 г., категорична е 
нинова. “важно е да има под-
крепа за хората през зимата 
чрез понятие “енергийна бед-

ност”, таван на цените на ток, 
парно, газ и вода, две тарифи 
за плащане, увеличаване на 
минималната работна заплата, 
преизчисляване на пенсиите. 
Притеснени сме от факта, че 
служебният кабинет допус-
ка вариант тези неща да не се 
случат”, обясни нинова.

КаК да 
оцелеем?

1320 лева са нужни за издръжка на работещ 

не приемаме 
да няма бюджет
Важноехоратаиикономикатадаполучат
подкрепапреззимата,заявилидерътнаБСП
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Нетният месечен доход за издръжка на живота през септември 
2022 г. е 2376 лв. за тричленно домакинство с двама работещи и едно 
дете. Това е близо 20% ръст на годишна база.

ужните средства, за да се справи 
едно семейство що-годе с ръста на 
цените на храните, с отоплението и 
осветлението, очевадно нарастват. с 
цели 20 на сто за една година. 1320 
лева е доходът, необходим за месеч-
ната издръжка на един работещ, пре-
смятат от кнсБ. и тази сума е мно-
го, много над минималната работна 
заплата. и не е необходимо дори това 
да се обяснява на работещите бедни 
у нас, които получават по 710 лева 
месечно, за да оцеляват. на ръба на 
мизерията. Че и под нея.

колко бързо нараства броят на 
бедните, на хората, които се чудят 
как да пестят от храна и лекарства, 
за да си платят тока? стремглаво 
бързо. Дори и онези, които открове-
но заявяват, че минималната заплата 
догодина трябва да остане във фри-
зера, също знаят.

Да, трябва да се пести. Заможни-
те няма да си купуват луксозни сто-
ки, няма да изхвърлят дрехите, които 
вече са демоде. но какво да правят 
онези, чиито пари и без това не сти-
гаха? Лесен въпрос, с много труден 
отговор.

случващото се не е изненада за 
никого. то беше очаквано и предви-
дено от предишното правителство. и 
не беше напразна спешността, с коя-
то социалното министерство се опи-
та да изпревари немотията. Отделен 
въпрос е дали днес някой оценява 
тези действия.

Н
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Аида ПАНИКЯН

„ботев” Пд 
и Цска искат
оставката на
виктор кашай
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снимкабта

всяко трето 
българче 
е в риск 
от бедност

вкадър

Частично слънчево затъмнение се наблюдаваше вчера над цялата страна. Най-голямото закриване 
на слънчевия диск от Луната - до 32,1% от площта му, за София бе малко след 13,30 часа

не се очаква 
ПоскъПване 
на Парното 
от нова година

летеЦът николай 
калайджиев 
се готви за Полет 
в космоса

корнелиянинова:

Стр. 3

българия 
с рекорд 
на олимПиадата 
По астрономия
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синдикатът на служителите на затворите в Бъл-
гария (ссЗБ) излезе на протест пред министерство-
то на правосъдието. служителите на затворите у нас 
искат предоставяне на цялостен, логично обвързан 
план с анализ за поетапното преминаване от смесен 
към 12-часов режим на работа в ГдИН. Исканията им 
включват и предоставяне за съгласуване на вариант 
на споразумение, който предлага ясен и конкретен 
график на режим на работа в структурите на ГдИН, 
представяне на позиция, цялостно съобразена с пре-
поръките на кПИ към съвета на Европа и Европей-
ските правила за затворите, в последния му доклад, 
касаещ респективно пенитенциарната система.

Надзиратели и полицаи протестираха още в нача-
лото на годината за увеличение на заплатите и срещу 
намеренията за обособяване на дирекция “Пожарна 
безопасност и защита на населението” в самостоятел-
на структура извън мвР. въпреки че им беше обеща-
но увеличение на възнагражданията с актуализацията 
на бюджета в средата на годината, надзирателите не 
се отказаха да протестират.

венецианската комисия иска от България да 
ограничи функциите на прокуратурата и да рефор-
мира всс. тя дава положителна оценка за пакета 
от законодателни промени, свързан с отговорност-
та на главния прокурор, който й беше изпратен от 
предишния екип на правосъдното минстерство, но 
казва, че е необходим по-цялостен подход, който 
да включва не само разследването му, а и други 
елементи, съобщава Lex.bg.

в становището на комисията се казва, че е не-
обходима структурна реформа на висшия съдебен 
съвет (всс), където шефът на прокуратурата има 
огромно влияние. според венецианската комисия 
именно там властта на главния прокурор трябва да 
бъде намалена. Необходимо е вземането на реше-
ние за отстраняването му да става с по-малко мно-
зинство от необходимите сега 2/3 от гласовете във 
всс или 17 гласа.

комисията настоява и за по-подробно разписва-
не на процедурите за избор на съдията, който ще 
разследва главния прокурор. Законопроектът тряб-
ва да регламентира ситуации и процесуални после-
дици, при които разследващият съдия може да бъде 
отстранен от длъжност и да се уточни по-подробно 
обхватът на съдебния контрол върху процесуална-
та дейност на тази влиятелна фигура в съдебната 
система. венецианската комисия настоява да се въ-
веде и отсяващ механизъм за разглеждане на явно 
неоснователни жалби срещу главния прокурор.

в същото време тя е против увеличаването на 
правомощията на съдебния инспекторат, чиито 
членове се избират изцяло от парламента. Пълното 
политизиране на органа трябва да бъде преустано-
вено, а съдебната система чрез всс да участва в 
процеса чрез номиниране на кандидати и вземане 
на решение за отговорността на инспекторите.

Юлия ИВАНОВА

Явор Божанков и мая ди-
митрова от ПГ “БсП за Бъл-
гария” бяха избрани за чле-

нове на временната комисия 
за изработване на проект на 
Правилник за организация-
та и дейността на Нс, реши-
ха депутатите по време на 
извънредното заседание на 
парламента. тя ще започне 

работата си веднага и предло-
жения за промени ще се при-
емат до петък, 28 октомври, 
за да може следващия поне-
делник комисията да работи 
извънредно. За председател 
на комисията беше избран 

Христо Гаджев от ГЕРБ. Ней-
ни членове са съпартиецът му 
Росен Желязков, мирослав 
Иванов и Никола минчев от 
“Продължаваме Промяната”, 
Хамид Хамид и Йордан Цо-
нев от дПс, Петър Петров и 

Цвета Рангелова от “възраж-
дане”. “демократична Бълга-
рия” издигна Надежда Йор-
данова и Людмила Илиева, а 
“Български възход” - Надеж-
да самарджиева и Алексан-
дър Николов.

Явор Божанков и Мая Димитрова са в комисията за правилника на НС

Венецианската комисия иска орязване 
на властта на Гешев и реформа във ВСС

Надзирателите 
излязоха на протест 

Емил Хумчев оглави областния съвет на БсП в смо-
лян. той е член на Изпълнителното бюро на левицата 
и три мандата член на Националния съвет на партията. 
Хумчев е бивш областен управител на града, 4 мандата 
общински съветник в БсП и председател на общинския 
съвет в Златоград за периода 2020-2022 г.

По-рано лидерът на БсП корнелия Нинова, зам.-
председателите на ПГ на “БсП за България” Христо 
Проданов и Иван Ченчев и секретарят на ИБ на левицата 
Борислав Гуцанов проведоха срещи с актива на партията 
в област смолян. 

в продължение на 5 часа те изслушаха председатели-
те на основните партийни организации в смолян, общин-
ските председатели в областта и общинските съветници 
от БсП. Бяха обсъдени изборите, работата на парламен-
тарната група, действията на служебния кабинет, както 
и решения, свързани с бъдещи преговори за съставяне на 
правителство. 

БСП в Смолян избра нов 
областен председател

Любима общинска фирма 
на ГЕРБ отново е получила 
договор от столичната общи-
на без конкурс, показа провер-
ка на дУмА. става въпрос за 
скандалната “софекострой”, 
която този път ще вземе бри-
зо 1,7 млн. лева за поддръжка 
на депото за неопасни отпа-
дъци в кв. “суходол” чрез ди-

ректно възлагане. така софия 
продължава да прилага схе-
мата за инхаус договори, като 
заобикаля Закона за общест-
вените поръчки. договорът е 
за една година.

общинската фирма ще по-
лучи още почти половин ми-
лион лева и по друга поръчка 
без конкурс - за разрушаване 
на сгради заради разширение 
на бул. “Ломско шосе”. отдел-
но дружеството ще се заеме и 
със зимното поддържане и по-

чистване на част от общинска 
пътна мрежа в районите “овча 
купел”, “Банкя”, “връбница”, 
“Нови Искър” и “кремиковци”. 
Не е ясно колко ще плати об-
щината за тези дейности, това 
ще стане ясно след приключва-
нето им след година. За зимно 
почистване на “кремиковци” 
например при предишния до-
говор “софекострой” е полу-
чило почти половин милион 
лева, а за поддържане на депа-
та в суходол и долни Богров 

- 1,8 млн. лева.
През миналата година 91% 

от приходите на дружеството 
са дошли от столичната общи-
на или 14 млн. лева от общо 15 
млн. лева. от тази сума 6 млн. 
лева са източени от външни 
изпълнители. Подобна беше 
и схемата на работа на друже-
ството, което доскоро се нари-
чаше “Чистота-Искър” и то се 
източваше с договори с външ-
ни фирми основно за почиства-
нето на софия. 

въпреки че дружеството 
разшири дейността си към 
строителството с цел да спре 
загубите, през миналата го-
дина то излезе на минус с над 
700 000 лева. сред останали-
те дейности, които му бяха 
възлагани от общината през 
последните 2 години, са под-
мяната на клетките на майму-
ните в зоопарка, строително-
монтажни дейности на детска 
градина и ремонт на улично 
осветление. 

Нова рекордна поръчка без търг
за любимо дружество на ГЕРБ
Столичнатаобщинавъзложинаобщинскатафирма„Софекострой”
договорзаблизо1,7млн.левазаподдръжканадепотов„Суходол”

Деси ВЕЛЕВА
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"За бсП е непримливо да 
няма бюджет за 2023 г., а да 
има удължаване на досегаш-
ния. Цените растат, бедността 
нараства. минималната запла-
та трябва да се увеличи, а слу-
жебният кабинет предвижда 
замразяването й. За преизчис-
ляване на пенсиите служеб-
ният кабинет предвижда само 
швейцарско правило. ако про-
дължим сегашния бюджет, при 
нарастващите цени, инфлация, 
тежки зимни месеци ще още-
тим и народа си, и икономи-
ката", предупреди корнелия 
Нинова след изслушването на 
служебния финансов министър 
росица велкова в Нс, иници-
ирано от левицата. така тя ко-
ментира обявеното от велкова, 
че финансовото министерство 
няма да внесе проект за бю-
джет за 2023 г., а ще предложи 
удължено действие за изпълне-
ние на бюджета за тази година. 
велкова припомни, че с удъл-
жаване на бюджет 2021 г. дър-
жавата функционираше в нача-
лото на тази година и едва през 
април редовното правителство 
прие новия финансов план.

За бсП най-важни са соци-
алните мерки и бюджетът за 
догодина, заяви по-рано Нино-
ва от трибуната на парламента. 

колкото и да работи този пар-
ламент, трябва на всяка цена да 
се приеме бюджет за 2023 г., 
призова тя. "в следващите ме-
сеци е важно да има подкрепа за 
хората чрез понятие "енергийна 
бедност", таван на цените на 
ток, парно, газ и вода, две тари-
фи за плащане, увеличаване на 
минималната работна заплата, 
преизчисляване на пенсиите. 

Притеснени сме от факта, че 
служебният кабинет допуска 
вариант тези неща да не се слу-
чат", обясни Нинова в коментар 
на анонсираните варианти на 
проектобюджет на служебния 
кабинет, в който се орязват 
социални плащания. "За нас е 
изключително важно реализи-
рането на социалната програма, 
която ще струва между 2 и 3 

млрд. лева, за която има пари. 
На второ място да подкрепим 
икономиката, защото фалира 
ли тя, няма да има пари за нищо 
друго", поясни тя. 

"редовният кабинет оста-
вихме 9 млрд. в бюджета и 1,5 
млрд. излишък в края на юли. 
За първото тримесечие имахме 
ръст от 5,3% ръст на икономи-
ката, а за второто - 4,8%. бя-

хме обявени и на първо място 
по промишлено производство 
в Ес. към септември служеб-
ният кабинет обявява, че все 
още има излишък от 1 млрд. 
лв. искаме да знаем къде ще 
ги харчите тези 11 млрд., след 
като няма да има и социална 
програма. да не би случайно 
да са за самолети, на които ни-
как не е времето сега", пред-
положи Нинова. тя изрази 
притеснение, че служебният 
кабинет продължава порочна-
та практика от правителствата 
на гЕрб да залага по-малко 
приходи, за да ореже разходи-
те и да има излишък, който да 
се харчи на края на годината.

 служебният кабинет, като 
всяко правителство, трябва да 
внесе проект на бюджет, заяви 
проф. румен гечев. той изра-
зи притеснения, че се предла-
га бюджетен дефицит от 3%. 
"това може да стане само при 
доста затягане на коланите и 
орязване на редица разходи, 
както и при промени в данъч-
ната система и оттеглянето на 
преференциалните данъци, 
орязване на социалните раз-
ходи и на капиталови разхо-
ди. Ние няма да се съгласим 
с намаляването на разходи-
те, които са свързани със 
защита на българските до-
макинства и за защитата на 
българските фирми", катего-
ричен е проф. гечев. 

Юлия КУЛИНСКА 

с избора на председател на парламен-
та бсП защити държавата и парламента-
ризма, заяви георги свиленски в тв ефир. 
“три дни бяхме свидетели как се коват 
пирони в ковчега на парламентарната 
държава. Затова се обединихме около 
обща кандидатура”, припомни той. 

бсП като партия има ясно решение 
и позиция, че няма да подкрепи прави-
телство с мандат на гЕрб, дПс и “въз-
раждане”. остават 3 възможности -бсП, 
“български възход” и дб. изборът е на 
президента на коя от тези три партии ще 
даде мандата”, коментира свиленски. 

По думите му ако левицата бъде пока-
нена на разговор от “Продължаваме Про-
мяната”, бсП ще участва в преговорите. 
ако сложим на масата програма, която 
направихме за втория кабинет и я акту-
ализираме, мисля, че може да се получи, 
обясни свиленски. 

бсП доказа, че се бори за промяна и 
изпълнява предизборните си обещания, 
заяви зам.-председателят на Пг “бсП за 
българия” Христо Проданов на среща с 
партийния актив в мадан. По думите му 
бсП е подходила държавнически при из-
бора на председател на Народното събра-
ние. “Предложихме кристиан вигенин 
- една опитна и консенсусна фигура. Не 
събра подкрепа, а ние не бяхме склонни 
неговата кандидатура да е обект на поли-
тически договорки. след 3 дни неуспехи 
постъпихме държавнически, за да отпу-
шим парламента и да започне работа. 
това беше принципна позиция - най-въз-
растният да стане председател. всичко 
друго беше безпътица”, обясни социалис-
тът. Проданов отново подчерта, че бсП 
има ясно решение, че няма да подкрепи 
правителство с мандат на гЕрб, дПс и 
“възраждане”.

Президентът румен радев обяви 
вчера, че няма да бърза с връчването на 
първия проучвателен мандат за съста-
вяне на кабинет, но започва консулта-
циите с политическите сили. Първата 
среща на държавния глава ще е с гЕрб 
и ще се проведе днес, датите за остана-
лите разговори не са обявени. 

според конституцията преди да за-
почне процедурата по връчване на ман-
датите за съставяне на правителство, 
трябва да се проведат консултации с 
парламентарно представените форма-
ции. Едва след тях държавният глава 
може да връчи първия мандат, който 
в случая ще бъде получен от първата 
политическа сила гЕрб. 

в основния закон на държавата оба-
че няма срок, в който това трябва да се 
случи. сроковете започват да текат 
едва след връчването му. тогава пар-

тията на бойко борисов ще има седем 
дни да върне мандата, независимо дали 
изпълнен или не. ако той е неуспешен, 
радев ще връчи втория мандат в срок 
от седмица след връщането на първия. 
“Продължаваме Промяната” също ще 
имат седмица да го върнат. При третия 
ситуацията е малко по-различна - той 
трябва да бъде връчен в 7-дневен срок 
на избрана от държавния глава форма-
ция, която ще има пак толкова време, 
но за да излъчи кандидат за премиер. 
след това на практика няма срок за 
връщането на мандата. 

очаква се по време на консултации-
те радев да постави и въпроси, различ-
ни от съставянето на кабинет. Наскоро 
той заяви, че ще пита партиите за купу-
ването на изтребители на лизинг. дру-
гите теми са защита на социално слаби, 
бюджета и повишаващите се цени.

Корнелиянинова:

Не приемаме да няма бюджет 
за 2023 г., искат да бъде  
удължен сегашният
акотовасеслучи,принарастващитецени,инфлация,тежкизимнимесеци
щеощетиминародаси,иикономиката,предупредилидерътнаБСП

СнимКаБТа

Президентът няма  
да бърза с връчването  
на мандата за правителство

СоциалиСТи:

БСП защити държавата  
и парламентаризма
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всяко трето българско дете е изложено на риск от бедност 
и социално изключване, каза заместник-министърът на труда 
и социалната политика Надя клисурска. така се оказва, че 400 
000 деца у нас са в риск от изключване, стана ясно по време на 
дискусия, посветена на ранното детско развитие и политиките в 
сферата на майчиното и детско здраве. дискусията е организира-
на от фондация “тръст за социална алтернатива”.

На срещата стана ясно, че България е на второ място по дет-
ска смъртност в Ес, а рискът детето да не навърши 5 г. е с 55% 
по-висок от страните в съюза. статистиката сочи още, че у нас 
всяко шесто дете на възраст до 6 години живее в бедност заради 
оскъдни доходи на родителите.

Проблемите у нас, свързани с подкрепа на развитието на де-
цата, са на няколко нива - няма целенасочена лекарствена по-
литика, обществена услуга за кърмене и правилно захранване, 
национална програма за хранене. Проектът отчита, че за да се 
подобри детското здраве, всяка бременна жена трябва да има 
достъп до пренатална грижа, трябва лекарствата за деца до 3 г. 
да са безплатни, както и да се осигури пълноценно хранене за 
подрастващите.

За последните десет години 
населението на област видин е 
намаляло с над 25 на сто. това 
показват данните от извършено-
то през миналата година пребро-
яване на населението. Ако през 
2011 г. населението на видинска 
област е наброявало над 100 000 

души, към 2021 г. броят на жите-
лите на областта е вече по-малък 
от 76 000 души. Почти 24 000 
души, или близо една трета от 
жителите на област видин, са на 
възраст над 65 години. На този 
фон младите хора на възраст до 
29 години са под 15 000 души.

Експертите коментират, че 
всички тези цифри водят до 
проблеми в редица сфери като 
образование, здравеопазване, 
социални грижи. очаква се все 
по-голям глад за квалифицирани 
кадри, защото хората в трудос-
пособна възраст намаляват, кое-

то ще доведе и до още по-голям 
спад в икономиката.

10 от общо 11 общини в об-
ласт видин са с под 5000 души 
население, сочи официалната 
статистика на НсИ. Населени-
ето на община Белоградчик е 
намаляло от 6600 на 5000 души. 

Жителите на Бойница вече са 
под 770 души, като за десет го-
дини населението на тази общи-
на е намаляло с над 45%. Подоб-
ни са сривовене и в общините 
Бойница, Брегово, Грамада, ди-
мово, кула, макреш, Ново село, 
Ружинци, Чупрене.

служителите от офиса на НАП в Русе събраха близо 200 книги, с ко-
ито да помогнат за възстановяването на изгорялото през септември тази 
година читалище в кубрат. 

дарението е прието от председателя на гражданската формация “ми-
сия градеж” Борислав Българинов, който гарантира, че всичко ще бъде 
публично и предадено в полза на читалището. Българинов се надява, че 
екипите и на други организации и предприятия ще подкрепят кампания-
та на сдружението, която продължава до 4 ноември.

При пожара в читалищната библиотека в кубрат на 7 септември бяха 
унищожени около 10 000 тома детска литература. общо фондът на кул-
турната институция наброява около 40 000 библиотечни единици. 

Нов пенсионерски клуб “Старо злато” беше официално открит в с. Драма.  
Това е 41-ят пенсионерски клуб в община “Тунджа” от общо 44 села.  
Кметът на общината Георги Георгиев също бе гост на откриването

  �
Аида ОвАНеС

Нетният месечен доход за 
издръжка на живота през сеп-
тември 2022 г. е 1320 лв. за 
сам работещ и 2376 лв. за три-
членно домакинство с двама 
работещи и едно дете до 14 г. 
За година ръстът на тези необ-
ходими пари е 19,7%. тоест, 
през септември т.г. на човек му 
трябват около 217 лв. повече, 
отколкото година по-рано, а на 
тричленно семейство - 391 лв. 
За деветте месеца на 2022 г. не-
обходимите пари нарастват съ-
ответно със 172 и 310 лв. Необ-
ходимата заплата за издръжка 
е с над 1% повече от инфлаци-

ята, което означава, че за из-
дръжка са необходими повече 
пари, коментира президентът 
на кНсБ Пламен димитров.

Ако през август 2021 г. 
около 1 709 000 души са по-
лучавали възнаграждение 
под заплатата за издръжка на 
1 работещ (1421 лв.), то през 
август 2022 г. са около 1 813 
000. това означава, че въпре-
ки ръста на заплатите увели-
чава се броят на хората, чиито 
доходи са под необходимите 
за издръжка. Над заплатата за 
издръжка миналия август са 
вземали около 804 хил. души, 
а през 2022 г. - 749 хил. Ако 
през август 2021 г. от мини-
малната заплата до 1000 лв. 
месечно са получавали 30,7% 

от работещите, то година по-
късно този процент пада на 
25,4. Над 2/3 от българските 
работници и служители не 
получават необходимия за из-
дръжката си доход, коментира 
димитров.  

Ръстът на минималната за-
плата, чиято философия е да 
осигурява достоен стандарт на 
живот, започва значително да 
изостава от ръста на заплата-
та за издръжка, стана ясно от 
думите на виолета Иванова, 
зам.-директор на ИссИ. сред 
причините за нарастване на 
издръжката на живот през сеп-
тември т.г. спрямо септември 
2021 г. Иванова изтъкна цените 
на природния газ - от 69,40 лв. 
на 354,03 лв. за година. Цената 

на тока за домакинствата от 1 
юли нараства с 3,4%, на парно-
то - с 39%, на водата - с около 
40%. макар през второто три-
месечие на годината да се от-
чита ръст на средната заплата 
с 13,4%, всъщност покупател-
ната им способност намалява с 
1,9%, коментира Иванова.

Парите, необходими за 
храната на един работещ, са 
497,35 лв., което е с 24,2% по-
вече отпреди 12 месеца. За го-
дина месото поскъпва с близо 
23%, яйцата - с 44,5%, хлябът, 
макар през последните месеци 
да задържа цената, за година е 
поскъпнал с 28,2%. Необходи-
мият доход на сам работещ за 
нехранителни стоки е 822,79 
лв., като най-голямата част от 

тези пари отиват за енергоно-
сители. Харчовете за здравео-
пазване са нараснали с 6,8%, 
като най-голям ръст (5,2%) 
за година има на витамините, 
на аспирини, на аналгини, на 
сиропи срещу кашлица. Ако 
през септември 2021 г. са били 
необходими за 20-те жизнено 
важни стоки 65,68 лв., то ми-
налия месец те са стрували 
95,23 лв., което е с около 45% 
ръст. от ИссИ са пресметна-
ли, че с минимална заплата в 
Испания може за месец да се 
купят въпросните 20 стоки 19 
пъти. с минималната заплата 
във Франция - над 22 пъти, в 
Германия - повече от 31 пъти, 
а у нас - 7,5 пъти, коментира 
Любослав костов.

с рекорд по отличия приключиха бъл-
гарските ученици участието си в междуна-
родната олимпиада по астрономия. всички 
българчета завоюваха медали - три златни, 
пет сребърни и двe бронзови отличия. вир-
туален домакин на олимпиадата тази година 
беше италианският град матера.

Златните медали спечелиха маргулан 
Исмолдаев от математическата гимназия 
във варна, михаил Банков от Плевенската 
математическа гимназия и Лора Лукманова 
от софийската математическа гимназия.

сребърните отличия грабнаха Гео кал-
фов от ПЧмГ в софия, Елена Йорданова 

от математическата гимназия в Русе, кон-
стантин кръстев от Природоматематическа-
та гимназия в Бургас, Баян Гечев от смГ и 
мартин Недев от Хасковската природомате-
матическа гимназия.

Бронзови медали взеха Атанас митрев 
от Езиковата гимназия “Христо Ботев” в 
кърджали и калоян Цанев от ПЧмГ. Ръко-
водители на отбора бяха Ева Божурова от 
Астрономическата обсерватория и плане-
тариум “Николай коперник” във варна и 
светлана Цекова от съюза на астрономите 
в България. в състезанието се включиха 78 
участници от 12 страни.

Всяко трето българско 
дете е в риск от бедност 

България с рекорд на  
олимпидата по астрономия

На сам работещ му трябват 
поне 1320 лева за издръжка
Загодина20-тежизненоважнистокисапоскъпналис45%

Служители от НАП в Русе 
дариха книги на изгорялото 
читалище в Кубрат

За 10 години населението във Видинско се е стопило с една четвърт
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Фирмите смятат да увели-

чат заплатите на служителите 
си средно със 7% през тази 
година и с 8 на сто през след-

ващата, показва проучване на 
мърсър в България сред 461 
компании. най-голямо увели-

чение планират фирмите от 
сектора на високите техноло-

гии. там заплатите ще се по-

вишат с 8% през тази година и 
с 10% през следващата. Фир-

мите от сектора на финансо-

вите услуги планират ръст на 
заплатите от 6% тази година 
и 5 на сто през следващата, а 
тези в производството - със 

7% и през двете години. във 
фармацевтичния сектор запла-

тите ще се повишат с 5 на сто 
през тази и с 6% през следва-

щата година.
допитването е правено в 

края на май тази година. При 
ново кратко проучване през 
септември, в което участват 
306 компании, става ясно, че 
фирмите са склонни да пови-

шат повече възнагражденията. 
така средното повишение на 
заплатите през тази година се 
очаква да бъде с 9%, а през 
следващата - с 10%. такова по-

вишение планират в производ-

ството и финансовите услуги, 
а в сектора на високите техно-

логии и търговията ръстът на 
възнагражденията ще бъде с 
10% и през двете години.

спрямо 2021 г. най-мно-

го са се вдигнали заплатите в 
търговията - с 13,5%, следва 
логистиката - 8,6%, високи 
технологии - 7,8%, бързообо-

ротните стоки - 7,6%, произ-

водството - 6,6%, а най-малко е 
в застраховането - с 4,6%.

три сектора изпреварват 
по ниво на възнагражденията 
средните за страната. това са 
високите технологии, където 

средните възнаграждения са 
с 36% по-високи, изнесените 
услуги - с 16 на сто, и фар-

мацията - с 15 на сто. в два 
сектора заплатите изостават 
- това са производството със 
7% по-ниски заплати от сред-

ното и търговията на дребно 
- с 10 на сто.

54% от фирмите у нас пла-

нират да увеличават персонала 
си, а 5% ще съкращават работ-

ници, показва проучването. 
Близо 88% от компаниите имат 
схема за променливо възна-

граждение, което означава, че 
дават бонуси и премии на слу-

жителите си.
най-често фирмите дават 

като допълнителни придобив-

ки към заплатата допълнителна 
здравна застраховка - 83% от 
компаниите. 73 на сто осигу-

ряват безплатен паркинг, 67% 
- служебна кола, 66% - ваучери 
за храна, а 56% - допълните-

лен отпуск. всяка втора фирма 
дава бонус за коледа, но едва 
23% дават бонус за великден. 
средно на година фирмите да-

ват по 960 лева на служител, по 
600 лева за транспорт, за коле-

да средният бонус е 200 лева, а 
за великден - 120 лева.

СнимкаЕмилиякоСтадинова

Фирмите ще вдигат  
заплатите средно с до 9%
компаниитедаватпооколо200левабонусзаколеда

Шофьор в столична 
таксиметрова компания 
заплаши общинските 
съветници в софия със 
саморазправа, ако поли-

тическите групи в сто-

личния общински съвет 
не запазят минималния 
данък от 300 лева за так-

ситата в града, както и 
ако не гласуват за вди-

гане на минималната и 
максималната тарифа за 
таксиметров превоз. това 
се случи на заседание на 
комисията по транспорт 
в сос.

няколко минути по-
късно присъстващите 

общински съветници от 
ГЕрБ-сдс, БсП, “де-

мократична България” и 
Борис Бонев от “спаси 
софия” гласуваха едино-

душно налогът да остане 
300 лева и през следваща-

та 2023 г., какъвто беше 
през 2021 и 2022 г. заради 
коронавируса, а да не е 
850 лв., какъвто беше той 
преди това. окончател-

ното решение по темата 
ще бъде взето на предсто-

ящата сесия на сос. все 
още не е ясно обаче дали 
политическите групи ще 
внесат и доклад за вдига-

не на цените на такситата. 

Засега такъв все още не е 
изготвен.

Преди дни управля-

ващите от ГЕрБ в софия 
предложиха и през след-

ващата година всички 
данъкоплатци в държа-

вата, независимо къде 
живеят, да платят данъка 
на шофьорите на таксита 
в столицата. мотивът за 
това предложение е пан-

демията, въпреки че в гра-

да отдавна няма никакви 
ограничения, а компани-

ите вдигнаха драстично 
цените.

общинските съветници 
от групата на ГЕрБ-сдс 

предлагат облекчение за 
таксиметровите шофьори, 
съобщиха от столичния 
общински съвет. 

Представителите на 
ГЕрБ Зафир Зарков и 
Християн Петров и ше-

фът на транспортната ко-

мисия карлос контрера 
от вмро внесоха доклад, 
с който данъкът върху 
таксиметровия превоз 
през 2023 г. ще е в размер 
на 850 лв., от които само 
300 лв. ще се заплащат от 
превозвачите, а разликата 
ще се поеме от държавния 
бюджет, който трябва да 
компенсира бюджета на 
общината. По същия на-

чин управляващото мно-

зинство в софия намали 
налога на такситата и през 
ковидните 2021 и 2022 г.

Таксиджиите в София пак  
ще плащат по-нисък данък

в края на септември 
депозитите на непра-

вителствения сектор са 
почти 111,7 млрд. лв. 
(72,3 на сто от БвП), 
като годишното им уве-

личение е 11,3%, показ-

ват данни на БнБ.
депозитите на не-

финансовите предпри-

ятия в края на септем-

ври са над 38,9 млрд. 
лв. (25,2% от БвП) и 
на годишна база се уве-

личават с 23,1%. депо-

зитите на финансовите 
предприятия намаляват 
с 15 на сто на годишна 
база и в края на пре-

дишния месец достигат 
3,583 млрд. лв. (2,3% от 
БвП). депозитите на 
домакинствата са над 
69,2 млрд. лв.

в края на септември 
кредитите за неправи-

телствения сектор са 
близо 78,6 млрд. лв. 
(50,9% от БвП) при 
77,847 млрд. лв. към 
август 2022 г. През сеп-

тември 2022 г. те се уве-

личават на годишна база 
с 13,6%.

кредитите за нефи-

нансовите предприятия 
нарастват през сеп-

тември с 11,4% на го-

дишна база и в края на 
месеца достигат почти 
40,4 млрд. лв. (26,1% от 
БвП).

кредитите за дома-

кинствата в края на ми-

налия месец са близо 
32,4 млрд. лв. (21% от 
БвП). спрямо същия 
месец на 2021 г. те се 
увеличават с 15,3%. в 
края на септември жи-

лищните кредити са към 
15,8 млрд. лв. и нара-

стват на годишна база 
с 18%. Потребителски-

те кредити възлизат на 
над 14,9 млрд. лв. и се 
увеличават за година с 
13,9%.

кредитите за рабо-

тодатели и самонаети 
се увеличават с 8,6% на 
годишна база през сеп-

тември (10,6% годишно 
повишение през август 
2022 г.) и в края на ме-

сеца са почти 433 млн. 
лева. кредитите, пре-

доставени на финансови 
предприятия, са над 5,8 
млрд. лв. (3,8% от БвП) 
в края на септември. в 
сравнение със същия 
месец на 2021 г. те се 
увеличават с 20,2%.

Около 127 кг храна хвърляли европейците през 2020 г.
През 2020 г., първата година на пандемията от 

ковИд-19, в Ес са изхвърлени около 127 кило-

грама храна на човек от населението, отчита “Ев-

ростат”. домакинствата са отговорни за 55 на сто 
от изхвърлената храна или 70 килограма на човек 
от населението. останалите 45 на сто са отпадъ-

ци, генерирани по веригата за доставки.
справянето с хранителните отпадъци от по-

требителите продължава да е предизвикателство 
както в Ес, така и в световен план. Хранителни-

те отпадъци на домакинствата са почти два пъти 
повече от изхвърлените от секторите за първично 

производство и производство на хранителни стоки 
и напитки (14 кг и 23 кг на човек от населението, 
11 на сто и 18 на сто съответно). в тези сектори се 
прилагат стратегии за намаляване на хранителните 
отпадъци.

ресторантите и хранителните услуги са гене-

рирали 12 кг хранителни отпадъци на човек от 
населението (9 на сто), а търговията и дребно и 
други видове дистрибуция на хранителни стоки са 
секторът с най-малко хранителни отпадъци (9 кг 
или 7 на сто), но влиянието на локдауните заради 
пандемията върху тях все още се анализира.

Над 69 млрд. лв. 
държат в банки 
домакинствата
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Фирмите няма да дъл-

жат ддс за продажбата 
на стока или услуга, ако 
клиентът не плати. това 
предвиждат промени в 
Закона за ддс, които 
бяха пуснати за общест-

вено обсъждане от ми-

нистерството на финан-

сите (мФ). в момента 
законът дава възможност 
дължимият ддс да бъде 
коригиран, ако се проме-

ни стойността на сделка-

та, но често в практиката 
клиентът не плаща, а про-

давачът трябва да внесе 
данък, защото е доставил 
стока или услуга.  Про-

ектът на мФ предвижда, 
че “доставчикът може да 
коригира данъчната ос-

нова и начисления данък 
по извършена доставка 
на стоки или услуги на 
територията на страната 
в случай на пълно или 
частично неплащане, ако 

вземането му е оконча-

телно несъбираемо или 
са налице доказателства 
за вероятната му несъ-

бираемост”. “вземането 
се счита за окончателно 
несъбираемо в случаите, 
когато: 1. е погасено по 
давност и са налице дока-

зателства за неуспешно 
проведено изпълнително 
производство; 2. длъж-

никът е обявен в несъсто-

ятелност; 3. длъжникът е 
заличен след приключи-

ло производство по лик-

видация”.
същевременно е по-

сочено, че “несъбирае-

мостта на вземането се 
счита за вероятна, кога-

то вземането не е било 
изпълнено или погасено 
по друг начин в продъл-

жение на 730 дни и са 
налице доказателства, че 
длъжникът не разполага 
с активи, срещу които да 
бъде насочено принуди-

телното изпълнение”.

не се очаква повишение 
на цената на парното за новия 
отоплителен сезон, след нор-

мализирането на пазарите на 
природен газ и на търсенето в 
Европа. това прогнозира ки-

рил темелков, зам.-председа-

тел на Българската газова асо-

циация, пред нова телевизия. 
според него ниските цени на 
природния газ от последните 
дни ще се запазят в тези нива 
до края на годината и в нача-

лото на следващата година.
За ноември фючърсите с 

природен газ паднаха под 100 
евро за мегаватчас, а някои 
спотови цени на борсите, пре-

димно излишъци, се търгуват 
за 20-30, дори 10 евро за мега-

ватчас. За декември и януари 
фючърсите са за около 130 
евро за мегаватчас, посочи те-

мелков. Експертът не очаква 
трайно завишение с екстремни 
стойности в Европа, каквито 
се получиха през август. то-

гава пиковите ценови нива от 
над 340 евро за мегаватчас се 
дължаха на засиленото търсе-

не от европейските държави 
за запълване на хранилищата 

и спирането на тръбопровода 
“северен поток”.

не може обаче да очаква-

ме и намаление на цената на 
парното през новия отоплите-

лен сезон, обясни експертът. 
кЕвр е определила цената на 
топлоенергията, която пла-

щаме в момента, на базата на 

около 100 евро за мегаватчас 
природен газ и тя ще бъде под-

държана до края на годината. 
според него това е била добра 
стратегия, а след включването 

на интерконектора с Гърция, 
през който минават доставки-

те синьо гориво по дългосроч-

ния договор с азербайджан, 
имаме още по-голяма предви-

димост и стабилност.
“Булгаргаз вече прове-

де търгове за втечнен газ за 
ноемви и декември и дават 
добра индикация. в момента 
вървят търговете за доставки-

те в началото на годината и 
очакваме да обявят резулта-

тите. съдейки по движението 
на пазарите, по предлагането 
и търсенето в региона, не оч-

аквам сътресения. Притесне-

нията от лятото са успокое-

ни”, заяви темелков.

Жилищата в софия поскъпнаха с 
близо 92% за период от шест години 
и половина. това нарежда столицата 
на първо място сред градовете в стра-

ната с над 120 хил. жители в класация 
за поскъпване на имотите. Цените на 
апартаментите ново строителство в 
софия през второто тримесечие на го-

дината са със 79,3% по-високи спрямо 
2015 г., показват данни на национал-

ния статистически институт. При съ-

ществуващите апартаменти поскъпва-

нето за същия период е по-голямо - с 
98,6%. така столицата държи първото 
място по поскъпване и на старите, и 
на новите жилища. данните за такъв 
дълъг период от време показват, че в 
софия има сериозно търсене както на 
ново строителство, така и на същест-

вуващи къщи и апартаменти, а цените 
стабилно вървят нагоре.

на второ място сред шестте най-
големи града в страната се класира 

русе с повишение на цените на имоти-

те със 79,8% за период от шест годи-

ни и половина. топ три на градовете 
с най-голямо поскъпване на имотите 
се допълва от Пловдив, който изоста-

ва съвсем малко след русе. в града 
под тепетата цените на жилищата са 
нараснали с над 71% за периода. При 
новото строителство в града поскъп-

ването е с 59%. При съществуващи-

те жилища увеличението на цените е 
значително по-голямо - с 83,6 на сто. 
Пловдив е на трето място по поскъп-

ване на къщите и апартаментите за 
периода от 2015 г. насам.

Челната петица на големите градо-

ве с най-бързо поскъпващи имоти се 
допълва от стара Загора и варна. на 
четвърто място в общата класация е 
стара Загора (+65,9%), следвана от ва-

рна с 51%. общо за страната жилища-

та за периода са поскъпнали с 67,6%, 
сочи статистиката. 

75 на сто от икономиката на България 
са застрашени от трупане на нови дълго-

ве, сочат данни на един от лидерите в за-

страховането на кредитен риск “алианц 
трейд”. дружеството понижи рейтинга 
на четири сектора от нашата икономика 
в доклада си за третото тримесечие на 
2022 г. така от “жълтата” зона на умерен 
риск в “оранжевата” на чувствителен 
преминават енергетиката, химическата 
индустрия, търговията, машиностроене-

то и производството на оборудване. в 
тези сектори се наблюдава влошаване на 
перспективата за забавени плащания и 
лоши вземания на компаните.

намаленото потребление и повиша-

ването на производствените цени заради 
ръста на цените на енергията влошават 
възможностите за химическата индус-

трия. особено притеснителна е ситуаци-

ята за производителите на битова химия, 

които срещат затруднения да пласират 
продукцията си на по-високи цени при 
крайните потребители. в основата на 
песимистичните прогнози за сектора 
на търговията е намаляването на поку-

пателната способност на населението, 
твърдят анализаторите на “алианц”.

в енергетиката рискът също не е раз-
пределен равномерно между всички ком-

пании и докато някои петролни и газови 
дружества реализират сериозни печалби, 
други производители са поставени пред 
сериозен риск от ликвидни кризи. в до-

клада се посочва, че секторът на маши-

ностроенето може да стане бърза жертва 
на рецесията и намаленото търсене, тъй 
като е силно подвластен на циклите на 
икономиката и кризите. освен това не-

обходимостта от мащабни инвестиции 
е затруднена от вдигането на лихвените 
проценти.

СнимкаЕмилиякоСтадинова

Няма да има поскъпване  
на парното от Нова година
въпрекипоевтиняванетонагазанеможедаиманамаление
наценатапрезновияотоплителенсезон,казаексперт

“Тази зима ще бъде трудна, трябва да се компенсират тези, 
които се отопляват с твърди горива. Хората не могат да из-
несат тези високи цени на гърба си, да предвиждат разходи-
те си, това е сериозен проблем. Важно е да има компенсации 
в бюджета и за тези, които са на природен газ”, заяви омбуд-
сманът Диана Ковачева пред БНТ. В момента при борсовите 
цени на тока либерализация на пазара ще означава оскъпяване 
за битовите потребители, поясни тя. Ковачева припомни, че 
по план до 2025 г. и битовите потребители трябва да излязат 
на свободния пазар. Според нея трябва да има по-плавен преход, 
както и да се направи опит този срок да се отложи. “Много 
висок процент ще се окажат енергийно бедни”, коментира тя. 

Омбудсманът призова за 
компенсации за отопление

Подготвят промени  
в Закона за ДДС

През последните 
години е регистриран 
драстичен спад на стро-

ителното производство, 
заяви пред Бта Илиян 
терзиев, председател на 
камарата на строителите 
в България. 

ако през 2020 г. 
строителната продукция 
е била на обща стойност 
23 млрд. лв., през 2021 
г. тя е намаляла на 16 
млрд. лв., а за първото 
полугодие на тази годи-

на е едва за 6,6 млрд. лв., 

твърди Илиян терзиев и 
допълва, че тенденцията 
е стремглаво надолу. той 
съобщи, че по последни 
данни от поддържания 
от ксБ Централен про-

фесионален регистър на 
строителя са вписани 
6669 фирми, от които 
6614 са български и 55 
- чуждестранни. още е 
рано да кажем за годи-

ната колко родни фирми 
ще отпаднат - засега са 
около 500, но има и но-

вовписани, каза той. 

По изчисления на 
ксБ оскъпяването на 
строителството е средно 
около 40 на сто. “мно-

го фирми съвестно не 
са спрели да изпълняват 
възложените от държа-

вата и общините обекти, 
инвестирали са в тях, за 
да не се губи темпо и да 
не бъдем обвинени, че 
заради наши действия 
се е провалило изпълне-

нието на оперативните 
програми”, коментира 
терзиев. 

Отчитат драстичен спад  
в строителството

75% от икономиката ни 
застрашени от нови дългове

За 6 г. жилищата в София 
поскъпнаха с 92% 
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накратко

снимкибта

Хора стоят до дома си в Бихукурт, 
Северна Франция, чийто покрив е 
унищожен от торнадо. Бури в тази 
част на страната събориха дървета 
и електропроводи. Съобщава се за 
един ранен. Десетки местни жители 
останаха без сигурен дом, 150 бяха 
евакуирани

Единно митническо  
гише в ЕС

Съветът на ЕС одобри създава-
нето на единно митническо гише. 
Това ще облeкчи бизнеса, който 
няма повече да подава документи 
пред няколко власти чрез различни 
портали. Митниците и другите 
власти ще могат автоматично да 
проверяват дали въпросните стоки 
отговарят на изискванията на ЕС 
и дали са били завършени необхо-
димите формалности. Нововъве-
дението ще влезе в сила до края на 
годината. 

Риши Сунак е новият  
британски премиер

Етническият индиец и бивш фи-
нансов министър Риши Сунак е но-
вият британски премиер, след като 
другите двамата претенденти за 
поста се оттеглиха, а и той събра 
достатъчно подкрепа от депута-
тите на Консервативната партия. 
“Гарантирам, че ще ви служа с поч-
теност и скромност”, обеща той в 
първата си публична реч, продължи-
ла 83 секунди. Очаква се поправките 
му в бюджета да включват огромни 
съкращения на разходите и повиша-
ване на данъците.

Протести в Германия
Над 7000 души демонстрира-

ха в различни градове на Източна 
Германия срещу високите енерго-
цени и разходите за живот. Някои 
протести бяха придружени със 
сблъсъци, не се съобщава за големи 
инциденти.

  Баку и Ереван се  
обвиняват за нарушения  

на примирието 

Азербайджански военни са об-
стреляли военните позиции на Арме-
ния в източната част на границата, 
съобщиха в Ереван. На свой ред Баку 
твърди, че азерски позиции са били 
обстрелвани от арменски сили. 

Левият Да Силва  
увеличи преднината  
си пред десния Болсонаро

Кандидат-президентът на бра-
зилската левица Луиз Инасио Лула 
да Силва е увеличил с малко предни-
ната си пред действащия държавен 
глава Жаир Болсонаро, сочи проуч-
ване на социологическата агенция 
“АтласИнтел”. За Лула възнамеря-
ват да гласуват 52% от анкетира-
ните, а за Болсонаро - 46,2 на сто. 
Досега разликата бе 5%. Балота-
жът е в неделя.

икономическият колапс на ЕС е 
предопределен, още сега може да се 
наблюдава бърза деиндустриализация 
на страните от блока, твърди гръцкият 
политик и бивш министър на финан-

сите янис варуфакис в интервю за 
германската телевизия N-TV.

той е убеден, че “провалът е га-

рантиран”. “вече виждаме бърза 

деиндустриализация в Европа. Ев-

ропейските компании плащат десет 
пъти повече за газ, отколкото тех-

ните конкуренти в СаЩ или китай. 
Производството вече е спряно и мно-

го скоро ще видим фабрики, които 
търсят нови места в СаЩ или други 
страни”, каза той.

варуфакис отбеляза, че ЕС вече е 

“в дълбока криза”, но разбирането за 
това ще дойде едва следващата зима. 
Според него основният проблем на ЕС 
е, че реално “съюзът” не съществува. 
“когато става въпрос за бежанци или 
мигранти, всеки го прави различно. 
когато става дума за газ - също”, под-

черта той и добави, че такива неща са 
особено очевидни по време на криза.

Политик вещае колапс на Европейския съюз

Призив към джо Байдън за постигане на мирно спора-

зумение за Украйна се съдържа в писмо на 30 конгресмени 
от демократическата партия до президента. “...в интерес на 
Украйна, на СаЩ и на целия свят е този конфликт да не 
продължава повече”, пише в писмото. Според социологиче-

ска анкета на Morning Consult само 29% от привържениците 
на републиканската партия смятат, че СаЩ трябва да по-

магат на Украйна. При  демократите показателят е 56%, а 
като цяло продължаването на помощта се подкрепя от 42% 
от анкетираните.

в същото време 86% от анкетирани украинци настояват да 
продължи борбата срещу русия, дори да продължат въздушни-

те удари срещу украински градове, показва поредното допит-

ване в Украйна. Сходен бе резултатът и при предишни анкети. 
русия възнамерява да повдигне днес в Съвета за сигурност 

на ооН въпроса с плановете на Украйна да използва “мръсна 
бомба”. москва предупреди, че ще разгледа като акт на ядрен 
тероризъм евентуалната употребата на “мръсна бомба”.

В САЩ призоваха Байдън 
към диалог за Украйна

 “ако Гърция не изпра-

ти газ в Северна македония, 
то скоро София ще може да 
продава излишъка си, въвли-

чайки Скопие в геополитиче-

ските си планове. искаме ли 
това?”, пита гръцкият офици-

оз “катимерини”, цитиран от 
агенция “Фокус”. 

“Стартът на търговската 
експлоатация на интерконек-

тора Гърция-България (IGB), 
който пренася природен газ 
от Гърция за България, беше 
облекчение за северните ни 
съседи. Създаде усещане за 
сигурност в обществото, че 

домакинствата няма да из-
мръзнат през зимата и в съ-

щото време има алтернатива 
на смъртоносната енергийна 
прегръдка на русия, която вече 
спря крановете. интерконек-

торът открива възможността 
регионът да се свърже още по-

вече с енергийните мрежи на 

Югоизточна и Централна Ев-

ропа и да се превърне в център 
с втория тръбопровод за газ от 
Солун до Северна македония. 
атина и Скопие подписаха съ-

ответното споразумение през 
септември 2021 г. в Солун.

Първоначалният транс-

портен капацитет на газопро-

вода ще бъде 1,5 млрд. куб. 
м годишно, с възможност за 
разширяване до 3 млрд. куб. 
м. има и планове за транспор-

тиране на “зелен” водород по 
тръбопровода. Предстои търг 
за проекта в Гърция и рСм, 
като нараства интересът на 
Сърбия, косово и дори Ун-

гария. Не можем да си поз-
волим да бъдем безгрижни 
или колебливи. Нека не се 
простреляме отново в крака. 
развитието в енергетиката 
е бързо. русия се опитва да 
превърне турция в разпреде-

лителен център и да върне па-

зарите на Югоизточна Европа 
обратно в нейното енергийно 
лоно. Гърция също претен-

дира за ролята на енергиен 
играч и ако наистина иска 
тази роля, трябва да активи-

ра тръбопровода със Северна 
македония - втори портал за 
природен газ на Балканите, 
отбелязва “катимерини”.

Гърция ревнува  
от наш газ за РСМ

спродажбатанаизлишъциот
синьогоривософиящевъвлече
скопиевгеополитическитеси
планове,отбелязва“катимерини”

Потресени ученици и местни жители са се събрали пред гимназия в град Сейнт Луис, щата Мисури САЩ 
където след стрелба загинаха трима души. Осем ранени са откарани в болница.  
Стрелецът бе убит от полицията. Мотивите му остават неизвестни 

в ооН са против блокадата на куба, стана ясно от ду-

мите на Н. Пр. каридад ямира куето милиан, посланик на 
република куба у нас. По случай 62-годишнината от уста-

новяването на дипломатическите отношения между остро-

ва на Свободата и България и в подкрепа на инициативата 
“Не на блокадата” в Съюза на българските журналисти се 
проведе беседа за куба.На 2 ноември в ооН ще бъде обсъ-

дена американската блокада, а на следващия ден се очаква 
да бъде гласувана резолюция за необходимостта от премах-

ването й. Н. Пр. каридад ямира куето милиан припомни, 
че миналата година резолюцията е била подкрепена от 184 
страни, и изрази надежда, че това ще се повтори. решението 
няма юридическа стойност, но кубинският народ се радва на 
такава международна подкрепа, подчерта посланичката.

В ООН са против  
блокадата на Куба
Таня ГЛУХЧЕВА
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По-важното е, че в 
момента май на властта 
не й пука за бедните. 
може би на книга “сред-
ностатистическият” 
българин стои добре. 
Но “средностатистиче-
ски” е равно на онова 
прословуто свинско със 
зеле... За обикновения 

българин зелето е в изо-
билие. свинското обаче 
го няма.

как да очакваме 
младите, напуснали 
страната, да се върнат 
и да работят тук? как 
да очакваме, че хора от 
трети страни ще дой-
дат на работа в Бълга-
рия? как да очакваме 
да виждаме усмихнати 

възрастни по улиците, 
както е по западните 
филми? как да очаква-
ме родителите ни да се 
справят, щом няма ле-
кар на село, а старата 
линейка се разпада по 
разнебитения път? как 
да очакваме децата ни 
да не са агресивни? как 
да очакваме да са здра-
ви, щом още разчитаме 

за лечението им на съ-
браните капачки и на 
“Българската коледа”?

Надеждата умира 
последна. действител-
ността очевидно не дава 
поводи за усмивки. ва-
жното е да оцелеем. как 
обаче, като ни предла-
гат “постна пица”, ми-
налогодишен бюджет и 
замръзнали заплати.

Какдаоцелеем?

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА БЪЛГАР-
СКИТЕ СТРОИТЕЛИ. 
По стара традиция 
се чества на Дими-
тровден. Обявен е 
официално с решение 
на МС от октомври 
1996 г. Празнуват 
архитектите, проектантите, строителните ин-
женери и всички, ангажирани в сферата на стро-
ителството.

1185 - ИЗБУХВА ВЪСТАНИЕТО НА АСЕН И 
ПЕТЪР. Обявено е от братя-
та боляри на Димитровден 
при освещаването на новопос-
троения храм “Св. Димитър 
Солунски”. Търновските ари-
стократи оглавяват недовол-
ството от рязкото повишава-
не на данъците, наложени от 
византийския император Исак 
Втори Ангел заради предсто-
ящата му сватба с унгарска принцеса. Бунтът 
приема характера на масово освободително дви-
жение, довело до отхвърлянето на близо 150-го-
дишното византийско управление. Въстанието на 
Асеневци полага основите на Втората българска 
държава със столица Търново и възстановяването 
на Търновската архиепископия.

1881 - РАЖДА СЕ СТИЛИЯН ЧИЛИНГИРОВ, 
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1962 Г.). Историк, 
етнограф, изявен обществен деец, по-
литик. Един от основателите на Съ-
юза на българските писатели и негов 
председател (1941-1944), директор на 
Народната библиотека (1919-1922), 
директор на Народния етнографски 
музей (дн. Етнографски институт с музей при 
БАН). Известен е като “последния възрожденец”.

1890 - УМИРА КАРЛО КОЛОДИ, ИТАЛИАН-
СКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1826 Г.). 
Рожденото му име е Карло 
Лоренцини. Автор на книга-
та “Приключенията на Пино-
кио”, която започва да излиза 
като подлистник към детски 
вестник през 1881 г. Умира, 
без да подозира, че неговите 
произведения ще го направят 
световноизвестен. По подобие 
на алегорията в историята на 
най-популярния му герой - Пинокио (на снимката), 
накрая заживява свой собствен живот, отделен 
от този на своя автор.

1905 - УМИРА БОГДАН ПРОШЕК, ЧЕШКИ 
ПРЕДПРИЕМАЧ (Р. 1858 Г.). Заедно с брат си 
Георги (на снимката) пре-
карват по-голямата част 
от живота си в България. 
През 1879 г. двамата осно-
вават първата печатница в 
София, а през 1884 г. - пиво-
варна “Прошек”, най-голя-
мата в града по това време. Братя Прошек допри-
насят много за европейския вид на София. Орлов 
и Лъвов мост, паметникът на Васил Левски, ста-
рата постройка на Централната гара, първият 
градоустройствен план на столицата са свързани 
с имената им.

1916 - РАЖДА СЕ ФРАНСОА МИТЕРАН, ФРЕН-
СКИ ПОЛИТИК (УМИРА 1996 Г.). Президент на 
Франция (21 май 1981-17 май 
1995). Участва във Втората 
световна война и в Съпроти-
вата. През 1945 г. става един 
от основателите на лявата 
партия Демократически и 
социалистически съюз на Съпротивата. По-късно 
основава Федерацията на демократическите и со-
циалистическите леви сили, на която е председа-
тел за периода 1965-1968 г. Един от основателите 
на Социалистическата партия.

анатолийстанКулов

КаРиКатуРанаДЕнЯ

денят на народните 
будители е добър повод 
да се напомни на деца-
та, че книгата не е от-
живелица. Че айфоните, 
таблетите и лаптопите 
не са основният източ-
ник на информация и 
удоволствие, а между 
хартиените страници 
се крият също толкова 

изненади, загадки и раз-
влечения. 

именно този празни-
чен повод използват и от 
асоциация “Българска 
книга” с кампанията си 
“купи една книга. дари 
я на своето училище”. с 
която приканват учени-
ците да се превърнат в 
съвременни будители и 
да напълнят училищни-
те библиотеки. 

вероятно пак ще 
се появят критики към 
асоциацията, че търси 
начин да напълни не 
толкова библиотеки-
те, а касичките на из-
дателствата. истината 
е, че грешна кампания 
за популяризиране на 
книгата, особено сред 
подрастващите, няма. 
има само грешни раз-

бирания на възрастните 
кое е правилно и кое - 
не. всичко, което може 
да накара учениците 
да вземат в ръцете си 
книжни корици, е малка 
победа над електронни-
те устройства. а когато 
инициативата е обърна-
та и към обогатяване на 
школските архиви, тя е 
с двойна полза.

днес децата четат 
много по-малко, или 
изобщо не четат, не за-
щото не искат, а защото 
и техните родители не 
подхващат книга. мал-
чуганите следват при-
мера на майката, която е 
с дистанционно в ръка, 
или на бащата, втренчен 
в смартфона. да - в тях 
е събран целият свят с 
всичката си пъстрота, 

но той не е по-важен от 
чернобялата вселена на 
книгата.

децата не са глупа-
ви. и не затова не искат 
да четат, а защото нямат 
нужния пример. само 
трябва някой възрастен 
да ги насочи и да възпи-
та любов към книгата. 
ако хлапетата и учени-
ците имат навика, вмес-
то да събират пари за 
нови телефони, да ми-
нават по-често покрай 
книжарницата, за да си 
купуват книжка, няма 
да има нужда да им се 
мери резултатността 
от знанията в точки на 
външни оценявания под 
път и над път. те вече 
ще са натрупали точки 
от любопитството и же-
ланието си.

тянееотживелица
Деси ВЕЛЕВА
n
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"Подкрепихме вежди рашидов за 
председател на нс, за да извадим Бъл-

гария от много тежка криза. само ние 
проявихме държавническо отношение и 
загриженост за хората в този момент. три 
дни, десет пъти гласуване и абсолютна 
безизходица - можеше да има тежки по-

следици за държавата и за хората." това 
заяви лидерът на БсП корнелия нинова в 
ефира на Бтв и продължи: "избран е пар-

ламент, избрани са депутати - не можем 
да стартираме работата на нс, защото не 
можем да си изберем председател. т.е. 
стоим си вкъщи, получаваме си високите 
заплати и не работим. но няма и закони."

По думите й този парламент не може 
и да бъде разпуснат от президента, защо-

то по конституция това може да се случи, 
след като мине първа, втора, трета проце-

дура за правителство, а такава не може да 
започне, тъй като няма председател. "т.е. 
блокираме всички власти в държавата. 
Законодателна - няма да има закони, няма 
да има бюджет, няма да има увеличение 
на минимална работна заплата, енергий-

но бедни, помощ за икономиката през зи-

мата. изпълнителната - не можем да из-
лъчим правителство", припомни нинова 
създалата се ситуация. 

За "БсП за България" най-важно беше 
да отблокира държавата, да има институ-

ции, да има решения за хората през зима-

та, да има бюджет. "някак другите колеги 
се затвориха в партийното и не мислят 
за последиците. в един момент дори дБ 
каза, че кристиан вигенин е прекрасен 
кандидат, но няма как да го подкрепят, за-

щото БсП е против да изнасяме оръжия 
за украйна. какво общо има това", по-

пита нинова и допълни: "ние трябва да 
стартираме работата на законодателния 
орган, за да приемем бюджета и да дадем 
спокойствие на хората през зимата. казах 
им: "колеги, трябва да спасим България 
и хората, а след това внесете каквото ис-

кате, ще го гласуваме, но не поставяйте 
такива условия. изборът на председател 

няма нищо общо с политиките, които 
провеждаме", заяви лидерът на БсП.

на твърденията от ПП, че с избора на 
вежди рашидов начело на нс застава Бой-

ко Борисов, нинова отговори: "да спрат с 
емоциите и оценките, защото бяхме на път 
да катастрофираме всичко. нали има седем 
зам.-председатели, нали в председателския 
съвет лидерите взимаме решенията - какво 
да влезе в дневния ред, как да влезе. има-

ше нужда от спокойствие, от разум, от от-

говорност и ние го проявихме", каза тя.
Няма „хартиена коалиция”

според нинова темата за хартиената 
бюлетина е важна, но не е най-важна. "За-

едно с този законопроект внесохме още 
осем социални законопроекта - това, кое-

то сме обещавали на хората в кампанията. 
например - минималната работна запла-

та да бъде 850 лева, това е половината от 
средната. или да има безплатни учебници 
до 12 клас, или майчинството за втората 
година да е равно на минималната работна 
заплата", коментира тя и допълни, че още 
първия ден са внесли промени в изборния 
кодекс, за да се приемат навреме. "има по-

рочна практика в парламента те да се при-

емат в последния момент. досега същата 
позиция са заявили ГЕрБ, "Български 
възход" и дПс, но не е възможна такава 
управленска коалиция", категорична е тя и 
отново потвърди, че БсП няма да подкре-

пи мандат на ГЕрБ, дПс и "възраждане".
"в последните два дни ме впечатлява 

истерията, която се развихря около хар-

тиената бюлетина. вижте реакцията - тя е 
крайна и буди съмнения вече. тази харти-

ена бюлетина беше част от разговорите за 
избор на председател. кирил Петков дой-

де и каза да си оттеглим изборния кодекс, 
това буди съмнения какво се случва. Защо 
в кулоарите на парламента, в партийните 
централи, навсякъде се шушука, че може 
би през машините се подменя реалният вот 
на хората, защо никой не иска да го каже 
на глас", попита лидерът на левицата.

По думите й от всички анализи е 
очевидно, че само машинното гласуване 
ограничава конституционното право на 
гласа на хората. "сега просто предлагаме 
да има избор - човек да може да избере 
дали на машина или на хартия. да дадем 
конституционното право на всеки да си 
даде гласа, както прецени", заяви тя.

Износът на оръжия остава 
червена линия

според корнелия нинова в момента 
с ПП и дБ ги свързва борбата с корупци-

ята и промяната в правосъдната система. 
"тук сме непреклонни. с този модел на 
задкулисие, на договорки, на раздадени 
обществени поръчки, на кръгове от фирми 
се борим от 7 години и си носим последи-

ците и ударите от тази борба", обясни тя. 
"Ако в разговорите дБ постави като чер-

вена линия и условие износът на оръжия 
за украйна, няма да се получи коалиция. 
ние говорим вече за коалиция на война-

та - ГЕрБ, ПП и дБ вероятно ще гласуват 
тази седмица износ на оръжия за украйна. 
За нас това е риск България да бъде въвле-

чена във военния конфликт и ние няма да 
се съгласим", категорична е тя и допълни, 
че за левицата мирът е по-важен от всич-

ко друго. По думите на нинова изборът за 
председател е национално отговорна пози-

ция, за да започне работата на парламента, 
там не са договаряни политики. "другата 
част е за политики - предполагам, че ще 
има плаващи мнозинства в парламента. За 
едно нещо ще се гласува в един комплект 
от партии, за друго - от друг. това означава 
политическа нестабилност. това го гледа-

ме вече два парламента и трудно се случ-

ва", предупреди лидерът на левицата.
За парите на държавата

според нинова бюджетът за 2023 г. 
и законите по Плана за възстановяване 
и устойчивост трябва да убедят повече 
партии. "тук всички сме категорични, че 

това е необходимо, затова очаквам по-го-

лямо мнозинство", каза тя.
от БсП все още смятат, че служебният 

финансов министър създава паника за 11 
млрд. лева дефицит. "в средата на годи-

ната имаше 9 млрд. лева в хазната на дър-

жавата и 1,5 млрд. излишък. сега са малко 
над 10 млрд. и 1 млрд. излишък - към края 
на септември го отчита самата министърка 
на финансите. озадачени сме откъде идва 
прогнозата за такъв огромен дефицит, за 
какво ще се харчат тези пари? още повече, 
че докато беше зам.-министър в редовното 
правителство, тя правеше бюджета и 3-го-

дишната прогнозна рамка. нито веднъж 
не е ставало думи за такива параметри. Ще 
държим на нашия пакет от социални зако-

ни и не може да се случи вариантът, който 
кабинетът предлага - да се орязват социал-

ни разходи в тази бедност, инфлация, ръст 
на цени, на ток, студена зима. в никакъв 
случай", категорична е нинова.

"Затова днес (вчера - б.р.) ясно искаме 
да чуем откъде идва този дефицит, който 
те предвиждат. дали не е от осемте нови 
самолета Ф-16 и новите "Грипен"-и, които 
президентът радев предлага да се купуват 
или да се вземат на лизинг. в тази криза 
тези средства са необходими да помогнем 
на хората и да подкрепим икономиката", 
каза тя и допълни, че увеличените пен-

сии, заплати и социални помощи по вре-

ме на редовното управление са разчетени, 
парите ги има.

"За икономиката трябва да продъл-

жим подкрепата за тока, да сложим таван 
на цените на ток, парно, газ и вода. да 
увеличим минималната работна заплата, 
да определим понятието енергийно бе-

ден, да гласуваме подкрепа за тези хора 
през зимата, да въведем две тарифи за по-
бедни и богати хора. много странно защо 
служебния кабинет първо я предложи, а 
после се отказа от тези идея. ние от "БсП 
за България" я предлагаме от м. май, но не 
ни стигна времето в редовния кабинет да 
уточним какво е енергийно беден."

За служебния кабинет  
и парламентаризма 

лидерът на БсП обясни и как пре-

зидентът радев се меси в работата на 
парламентарната група - чрез служеб-

ни министри, поканени на интервюта в 
качеството си на служебни министри. 
"онзи ден госпожа весела лечева си 
позволи половината от интервюто да ко-

ментира конгреса на БсП, да излъже, че 
парламентарната група не е внесла нито 
един социален закон от тези, които сме 
обещали на хората, при положение, че от 
първия ден сме ги внесли. да коментира 
решенията на парламентарната група при 
избора на председател. това работа ли е 
на един служебен министър, пък бил той 
и от БсП, въпреки че не е изпратена от 
партията там? неговата работа е да си 
гледа министерството, а не да коментира 
партиен конгрес, решение на парламен-

тарна група и законодателство на една 
партия. Просто спрете, достатъчно в кам-

панията работихте срещу БсП, стига тол-

кова, изборите минаха", заяви нинова.
По думите й от левицата не са се виж-

дали с контактната група на Плевнелиев и 
Паси. "имаме решение на изпълнителното 
бюро да не отидем на тази среща и уважи-

телно отговорихме писмено на писмената 
им покана - че мястото за водене на такива 
разговори е парламентът", обясни тя и про-

дължи: "Борисов в последните дни прави 
странни неща, които също допринасят да 
се нанесе удар върху парламентаризма и 
да се върви към едноличната власт.

имаше контактна група за правител-

ство, сега предлага контактна група за 
бюджет с президента - в българските зако-

ни и конституция няма такова нещо, има 
парламент и там се решават тези неща", 
каза тя и припомни, че от БсП също ини-

циираха среща за бюджета, но тя беше в 
парламента и с парламентарните групи. 
"не оспорваме личностите, а оспорваме 
принципите и посегателството върху раз-
делението на властите, върху силата на 
парламента в парламентарната република, 
върху сценария да преминем към еднолич-

на власт", каза корнелия нинова.

Със съкращения

Корнелиянинова:

ОтблОкирахме 
държавата
СамоБСПпроявидържавническоотношениепри
изборанапредседателнанароднотосъбрание,казва
председателятнаПГ„БСПзаБългария”илидернапартията
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вдигането на банковите 
такси е процес, който е свър-

зан най-вече с дигитализаци-

ята и разходите за сигурност. 
в много банки и у нас, и в ев-

ропа се намалява работата и 
обслужването в офис, а това 
изисква много по-сериозна 
инвестиция в ит системите. 
това заяви пред Бств орлин 
ваташки, председател на съ-

вета по финанси към нс на 
БсП, по повод постоянното 

увеличение на таксите в бан-

ките. въпреки че плащането 
през телефон или часовник 
не е масова практика, той 
уточни, че таксите за елек-

тронните услуги при плаща-

не на битови и комунални 
сметки са много ниски. този 
метод обаче затруднява въз-

растните хора.
на въпрос не е ли инфла-

цията основна причина за 
вдигането на таксите, ваташ-

ки бе категоричен, че тя се 
отразява ефективно най-вече 
в увеличаването на лихве-

ните проценти. Повишава-

нето на лихвите е елемент 
от борбата с инфлацията и 

това беше ясно, че ще се 
случи. 

вдигането на лихвите 
по депозитите обикно-

вено се случва 6 месеца 
след вдигането на лих-

вите по кредитите. оч-

аквам това да се случи поет-

апно в края на тази, началото 
на следващата година, посо-

чи финансистът. в момента 
банките в България са добре 
капитализирани, така че ако 
имахме проблем с капитала 
им, щяхме веднага да видим 
повишаване и при депозити-

те. т.е. на тях не им трябват 
толкова спешно нашите пари. 
Затова ще се забави вдигане-

то на лихвите по депозити 
спрямо тези за кредитите, 
каза ваташки.

взимането на заеми от 
правителството не е голям 
проблем, стига те да се на-

сочват в правилната посока, 
посочи той по повод зачес-

тилите случаи на теглене на 
заеми от кабинета и наме-

рението му приоритетно да 
закупи още изтребители. в 
момента България има го-

ляма нужда от борба с ин-

флацията, с обедняването и 
специално разходът за само-

лети сега не е нужен. такава 
е позицията на БсП, подчер-

та той. трябва да се насочим 

към повишаване ефектив-

ността на икономиката, за 
да преборим инфлацията и 
да се повишават доходите на 
хората, обясни той. 

обвързването на мини-

малната работна заплата със 
средната, което се прие и в 
европа, бе заложено още в 
коалиционното споразуме-

ние на предишното прави-

телство, припомни финанси-

стът. Предложението беше 
на БсП, около него се обеди-

ниха всички партии, но пора-

ди краткия живот на кабине-

та то не можа да се изпълни. 
това, по думите му, е една от 
функциите за повишаване на 
доходите. друг начин е чрез 
повишаване на добавената 
стойност в крайния продукт. 
У нас, за съжаление, не про-

извеждаме такива стоки, за-

това трябва да се фокусираме 
върху стимулиране на мал-

ките предприятия, свързани 
с такива производства, пре-

поръча той.
нашата икономика не 

е пригодна да отговори на 

ефектите на тази криза, смя-

та ваташки. не от войната 
сега, а още от печатането на 
пари и мерките при ковид-
кризата беше ясно, че ще 
последва висока инфлация и 
някой трябва да плати смет-

ката - това са обикновените 
хора. Защото тези пари, кои-

то се раздаваха, трябва да се 
върнат. в България има и до-

пълнителна спекула поради 
недобре регулирания пазар, 
която помпа инфлацията. 

реалната инфлация в Бъл-

гария според нас е между 
25 и 30% и това може да се 
види от малката потребител-

ска кошница, разкри орлин 
ваташки. всеки човек знае 
какво харчи за храна и това 
е реалната инфлация, не да-

нните, които забавено се да-

ват от статистиката. Затова 
са необходими спешни мер-

ки за повишаване доходите 
на хората и такива, които да 
направят икономиката про-

дуктивна, така че да може да 
издърпа държавата от тази 
криза, обобщи той.

"среща със соломон Паси и г-н 
Плевнелиев не е нужна и не знам те 
от чие име преговарят. въпросът тук е 
съвсем друг, защото ние имаме ясна и 
категорична позиция на нашия нацио-

нален съвет и на конгреса - няма как да 
търсим допирни точки с ГерБ, които са 
символ на корупцията. те безчинстваха 
над 10 години в България. и ние няма 
какво да преговаряме с тези три партии, 
които свалиха предишното правител-

ство. това са ГерБ, дПс и "възражда-

не". те представляват едно и също нещо 
и олицетворяват модела, срещу който 
се борим." това заяви членът на наци-

оналния съвет на БсП Филип Попов в 
ефира на радио "Фокус".

Попов бе категоричен, че по време на 
редовното правителство БсП е успяла 
да реализира много от своите политики 

по отношение на социални разходи за 
пенсии, майчински, енергийни помощи 
и други, за които са били отделени близо 
23 млрд. лева в настоящия бюджет. "и 
това са политики, за които се борихме 
години наред. Предлагахме ги и по вре-

мето, когато от ГерБ управляваха, но то-

гава нямахме необходимото мнозинство, 
за да ги реализираме. Законът за Бюджет 
2023 трябва да се приеме, защото идват 
нови предизвикателства пред страната ни 
и не бива тя да остава без бюджет. това 
е отговорност на всеки народен предста-

вител. но за да бъде тя реализирана, бе 
необходимо избирането на председател 
на парламента, за да може той да започне 
да функционира", добави социалистът.

той уточни, че левицата би участва-

ла в преговори с втория мандат, но при 
определени условия. "По отношение на 

външната политика имаме ясна и после-

дователна позиция - никакви оръжия за 
Украйна, защото това означава въвлича-

нето ни в конфликта, както и настояваме 
за нормални отношения с руската феде-

рация и преговори с всички доставчици 
на газ, включително и "Газпром" - по 
тези позиции имаме разминавания с тях", 
посочи членът на нс на БсП и добави, 
че от ПП опитват да изземват политики, 
които са на социалистическата партия.

"в предишния парламент "възраж-

дане" в 70% от случаите са гласували 
заедно с ГерБ и дПс - включително и 
по отношение на самолетите. от "въз-

раждане" се опитват с русофилско и 
показно говорене да оберат определен 
електорат. и в цялото им това говорене 
те оставиха на заден план социалното и 
икономическото състояние на българ-

ския народ", обясни Попов.
той е категоричен, че трябва да има 

фокус и разговори за реалните проблеми 
от нашето всекидневие. "това са безра-

ботицата, ниските заплати и пенсии, ви-

соките цени, липсата на газ. Ако третият 
мандат бъде връчен на БсП, ще подхо-

дим отговорно, смело и прозрачно. Ще 
свикаме национален съвет и там ще ре-

шим", допълни социалистът.
"вече имаме предложения по Бю-

джет 2023. той трябва да бъде соци-

ално ориентиран, особено във време 
на кризи. държавата трябва да бъде 
в помощ на всеки гражданин. Говоря 
за помощ и подкрепа на едни от най-
уязвимите групи - младите семейства 
и възрастните, както и бизнеса, който 
създава работни места", каза в заклю-

чение Филип Попов.

ОрлинВаташки:

необходимисаспешнимеркизаповишаванедоходитенахоратаитакива,
коитоданаправятикономикатапродуктивна,задаиздърпадържавата
оттазикриза,казвапредседателятнаСъветапофинансикъмнСнаБСП

ФилиППОПОВ:

Реалната 
инфлация  
у нас е 
между 25 и 30%

Фокусът трябва да е върху 
ниските доходи и високите цени
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n Колко време се готвихте за но-
вия Ви успех? В какво се състои под-
готовката?

- По-малко от месец, като летателна-
та ми тренировка по това, което изпъл-
нявах на рекорда, беше 2,15 ч. Пълен час 
не съм правил на тренировките, не исках 
да натоварвам техниката, понеже имах 
съмнение дали ще издържи, колкото и 
странно да звучи. техниката не може да 
издържи, а човешкият организъм може. 
това, че не съм правил пълен час тре-
нировка, е и малък риск, защото, ако на 
събитието на 15 октомври се беше слу-
чил някакъв отказ, щях да разочаровам 
всички гости на летището.

Подготовката, освен летателна, е и 
физическа. тренирах по два часа на ден 
и почти всеки ден ходих на сауна. Нор-
малното ми тегло е 76 кг. За да сваля 
до 72 кг, трябваше да стопя и мускулна 
маса. За храната се ограничавах доста 
откъм количество и разнообразие.

n При излитането сте имали на-
прежение, проблем с техниката на 
пилотиране, как го овладяхте?

- Летенето и изпълнението на ре-
корда е нормален полет за мен, един-
ствено се притеснявах дали всички 
камери ще запишат подобряването на 
световния рекорд на "Гинес". Преди 
да започна, при пускането на каме-
рите, едната блокира и трябваше да я 
свалям, за да я рестартирам и да я пус-
на отново. след като всичко вече за-
писваше, имаше условия да се обърна 
към камерите в самолета и да кажа - аз 
съм пилотът Николай калайджиев и 
ще подобря световния рекорд на "Ги-
нес" на 15 октомври 2022 г. след като 
направих това и имах информация по 
радиото, че всичко по земята работи и 
записва, отброихме 3, 2, 1 и получих 
сигнал за старт.

n Какви качества трябва да при-
тежава един пилот, за да се справя с 
екстремни обстоятелства?

- На първо място - да има добра ос-
нова за кацане, за усет към самолета. 
аз съм я получил още като курсант в 
долна митрополия, като летец-пилот 
във военновъздушните сили. имаш ли 

добра основа, лесно се научават нови 
неща. много важно е и летецът да е 
спокоен, за да мисли трезво и да взима 
бързо най-правилното решение.

n Кажете за самолета, с който 
подобрихте рекорда. Важни ли са 
моделът, годината на производство, 
техниката за постиженията?

- да, от значение е самолетът. ин-
тересното е, че самолетът, с който е 
направен първият рекорд, е много до-
бре изготвен. конкретно за рекорда и 
реално аз печеля не в набора на висо-
чина, а в снижението, там се виждат 
уменията на пилота - как пилотира и 
как вижда земята при кацане.

n Вярно ли е, че тренирате 
вече и за космонавт? Какви са 
амбициите Ви?

- да, причините да подобрявам тези 
световни рекорди са, че много обичам 
да летя. обичам и да се състезавам, и 

да браня първите си места. и третата 
причина е точно космосът. тези ре-
корди ги поставям, за да покажа, че 
имам летателни умения и физическа 
подготовка да бъда астронавт или кос-
монавт. има и други, които работят 
в тази насока, като татяна иванова. 
това е хубаво, защото така България 
показва, че има талантливи хора, кои-
то искат да полетят в космоса.

n Вероятно планирате поста-
вянето и на други рекорди?

- За 2023 г. план минимум е един 
световен рекорд, план максимум - 
два световни рекорда, като с тези съ-
бития целим да привлечем внимани-
ето на обществеността и на младите, 
за да се занимават с авиация.

n Как се насочихте към тази 
професия? Това Вашата детска 
мечта ли беше?

- Не, не е детска мечта. реших да 
стана летец на 23 години. и когато 
за първи път пилотирах самолет, раз-
брах, че това е моето нещо. 

n Какво е да си военен пилот в 
наши дни? Ако трябва да се напра-
ви паралел - преди 20-30 години и 
сега. Променило ли се е нещо в под-
готовката, в условията, в изисква-
нията, в отговорността?

- различно е. и времето е различно. 
Но едно нещо остава еднакво - военният 
пилот обича родината си, и винаги е го-
тов да служи и да даде живота си за нея.

СнимкиСвиленХриСтов

Летецът Николай Калайджиев 
се готви за полет в Космоса
За2023г.планминимумеединсветовенрекорд,
максимум-два,катостезисъбитияискаме
дапривлечемвниманиетонамладите,задасе
занимаватсавиация,казва35-годишниятбългарин

  ᄑ
 

Надежда УШЕВА

Николай калайджиев подо-
бри световния рекорд на “Ги-
нес” за най-много излитания 
и кацания с ултралек самолет. 
само за час той успя да напра-
ви 40 обиколки на височина 
малко над 300 м в небето над 
летището в габровското село 
драгановци. досегашният ре-
корд е 36 обиколки и е поставен 
през 2021 г. от английски пилот. 
това не е първо постижение за 
амбициозния 35-годишен летец 
от военновъздушните сили на 
България, който преди година 
става световен рекордьор на 
международната федерация по 

аеронавтика. “това, което прави 
той, не е за него, то е за младите, 
които ще го следват. авиация-
та, космосът, всичко е пред тях. 
той дава пример как трябва да 
се преследват цели”, отбеляза 
бригаден генерал спас спасов, 
председател на фондация “Бъл-
гарски военновъздушни сили”. 

калайджиев вярва, че с 
труд и постоянство всяка мечта 
може да се постигне и че един 
ден ще бъде третият българин, 
покорил космоса. той е вое-
нен и лицензиран граждански 
и акробатичен пилот - носител 
на световен рекорд със само-
лет на FAI от 2021 г. роден е в 
асеновград, но живее в софия. 
искам да благодаря на моята 
съпруга, на семейството и на 
целия ни екип. Защото успехът 

за подобряването на втория све-
товен рекорд е на всички нас, 
казва първенецът и бърза да 
спомене с признателност: об-
щина Габрово, кмета таня Хри-
стова, домакините Николинка, 
мирослав и ива Хинкови, ино-
вативен център “амбициозно 
Габрово”, иво табаков - пилот 
и собственик на самолета за ре-
корда, албена станчева, мом-

чил риладжиев - пилот, свилен 
Христов - фотограф, Христо 
добрев - пилот, мирослав Ге-
чев - човека, който му намира 
спонсори, Любомир минчев, 
иван Житиянов, ирина мари-
нова-иванова, димитър Балаба-
нов - Vr city, които осигуряват 
всичките камери, деян тодо-
ров, Чавдар методиев, Telelink, 
Telelink Business Services, ме-

хатроника, Ет румяна Хинкова, 
Sky School Shumen, владимир 
тодоров, венцислав Петров, 
васил Георгиев, Никола дими-
тров, Християн стоянов, Елена 
илиева, Пламен Христов, деси 
и вълко Пингелови - които из-
работват плакати и картички за 
автографите, мвр и Пожарна 
безопасност - Габрово, и още 
други доброволци. 

Военният пилот обича 
родината си и винаги 
е готов да служи и да 
даде живота си за нея
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островът наистина се тресе 
напоследък - смяна на премие-
ри, почти всекидневни стачки, 
незаконни мигранти... списъ-
кът е безкраен. как стигна ве-
ликобритания дотук?

Всичко започна  
от 90-те

споделя нашият събеседник, 
пожелал анонимност.

тони Блеър (лидер на 
Лейбъристката партия (1994-
2007) и министър-председател 
(1997-2007) съсипа образо-
вателната ни система, която 
така и не се възстанови, а уп-
равлението му не можа да се 
справи с мигрантския въпрос. 
По-добра политика не успяха 
да предложат и торите, когато 
дойдоха на власт.

Чужденците като цяло не са 
толкова голям проблем. реше-
нията са лоши. и така се пре-
върнаха в изкупителната жерт-
ва на случващото се и един от 
ключовите фактори за антиев-
ропейските настроения, довели 
до референдума през 2016 г., 
където надделяха гласовете за 
"Брекзит". тогавашният минис-
тър-председател дейвид каме-
рън нямаше друг избор, освен 
да проведе такова допитване. 
Можеше да избегне резултата, 
но и той се оказа некомпетен-
тен, а тактиката на опозицията 
беше да използва лъжи.

така се стига до ефекта на 
доминото. или поредица от не 
толкова добри лидери като те-
реза Мей, Борис джонсън, Лиз 
тръс. Последната, задържала 
се на власт едва 44 дни, от ко-
ито две седмици на национа-
лен траур, когато не е изпъл-
нявала задължения, припомня 

събеседникът ми. и пояснява, 
че в момента проблемът не е 
оставката на тръс, а кой ще я 
замени.

и видяхме как отново по-
литиците запретнаха ръкави 
да се надпреварват за лидер 
на консервативната партия 
и за премиер на великобри-
тания. веднага в медийното 
пространство се появиха кан-
дидатурите на бившия финан-
сов министър риши сунак, за 
когото се твърдеше, че ще е 
наследникът на джонсън, на 
Пени Мордант, която събра 
унизително малко номинации, 
и... на самия Борис джонсън.

Запитана какво мисли по 
въпроса той да участва в над-
преварата за премиер, 60-го-
дишна жена отговори през 
уикенда, че "това ще бъде 
обида за британския народ". 
и сякаш думите й достигнаха 
до когото трябва и изненад-
ващо в неделя джонсън се 
отказа от участие в изборната 
процедура. Фалшиви се оказа-
ха новините по медиите, че е 
събрал необходимите 100 но-
минации. оказаха се едва 59. 
въпреки това в изявление той 
упорито твърдеше, че е имал 
102 номинации, но е стигнал 
до заключението, че това не е 
най-подходящото време да се 
бори за високите постове.

в понеделник и другата 
претендентка Мордант обяви, 
че се отказва. това е по-до-
брият вариант, според събе-
седника ни, защото, ако отно-
во се било стигнало до онлайн 
гласуване, щяла тя да спече-
ли, но не защото е по-опитна 
и по-способна, а поради фа-
кта, че... е бяла.

консерваторите в по-голя-
мата си част

имат остарели 
разбирания

които могат да се смятат доня-
къде за расистки. Повечето са 
богати пенсионери, със старо-
модни схващания. наброяват 
около 170 000 и са причината 
Лиз тръс да победи по-рано.

но все пак спечели риши 
сунак. а той поне е иконо-
мист и може да предложи 
по-добри идеи в задълбо-
чаващата се икономическа 
обстановка. дори и мнозина 
да не му вярват, все пак имат 
надежда да се покаже като 
способен и професионалист. 
надявам се да предложи 
приемлив план за действие, 
а после, да кажем, след ня-
колко месеца - да свика из-
бори, казва британският ни 
събеседник. тогава, по всяка 
вероятност, ще спечели Лей-
бъристката партия, засега тя 
води убедително според про-
учванията, но политиката е 
нещо непредсказуемо. както 
го показва последната година.

не на последно място по 
важност - 

въпросът с 
незаконните мигранти 

който продължава да е болез-
нен. всеки ден бреговата ох-
рана съобщава за поне стоти-
на човека, които се опитват да 
преминат Ла Манша в търсене 
на по-добър живот. те поемат 
към обединеното кралство, на-
дявайки се да намерят безопас-

ност. сигурен съм, че искат да 
работят и да са полезни за об-
ществото, казва събеседникът 
ни. и допълва: в продължение 
на години правителството им 
предлагаше жилище и пари, 
нищо друго. Логично е някои 
дори да не се замислят да си 
търсят препитание при тези 
условия. и защо, след като 
всичко им се дава безплатно? 
ако зависеше от мен, бих им 
възложил да берат плодове 
или да правят нещо друго, за 
което не се изисква да се знае 
езикът, или нещо, което един 
англичанин не би вършил от 
гордост, докато им се изготвят 
документите.

от известно време чуваме 
за решението да ги изпращат в 
руанда. но това не е никакво 
решение. незаконните миг-
ранти трябва да бъдат обучени 
как да живеят във великобри-
тания, да опознаят различните 

традиции, да свикнат с новия 
език и да им се даде първона-
чална помощ да се установят. 

Години ще са необходими 
страната да се изправи отно-
во на крака. Управляващите 
трябва да намерят начин да 
направят възможно най-мини-
мални загубите от "Брекзит". 
а той се случва, независимо 
дали ни харесва или не. да, 
през уикенда хиляди лондон-
чани се включиха в "поход на 
завръщането" в ес, но дали 
ще се случи, пита се събесед-
никът ни.

докато не се предприемат 
решителни крачки за подобря-
ване на положението в страна-
та, ще продължаваме да слу-
шаме и четем за 

масови стачки

обхващащи всички сфери - шо-
фьори, земеделци, медицински 
служители, пощальони... По-
добно нещо не се е случвало от 
времето на Маргарет тачър. но 
е напълно очакван отговор.

изглежда обаче е останал 
малко здрав разум у британци-
те. Борис джонсън се оттегли, 
Пени Мордант си даде сметка, 
че няма шанс, и също се отка-
за от надпреварата. изглежда 
е останал здрав разум у някои 
европейски политици. вероят-
но думи като на 60-годишната 
лондончанка, че ако джонсън 
отново стане премиер, това ще 
е обида за британския народ, 
са засегнали честта и гордост-
та на стремящия се към лидер-
ския пост.

въпросът сега е: в България 
кога? кога т.нар. политически 
елит ще се вслуша в думите на 
народа и ще спре да му запуш-
ва устата със стотинки?

Страната често се оказва парализирана от стачки. 
Подобно на всички държави в Европа, хората 
настояват за по-добри условия за живот

Консерваторите доказаха, че не могат да се справят 
във времена на криза. По всичко личи, че на следващите 
редовни избори левите ще се върнат на власт

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

ПроблемътнееоставкатанаЛизТръс,акойщеязамести

Цяла Европа гори. Не в буквалния смисъл. Обхванал я е пожа-
рът на политическата безпомощност. Страни, които доско-
ро бяха давани за пример, са изправени пред безпрецедентни 
кризи. Всеки ден анализатори и коментатори се надпревар-
ват да дават оценка на ситуацията, опитват се да предло-
жат решение на проблемите, но... Никой не се интересува 
от мнението на най-големия потърпевш. ДУМА разговаря с 
британец, избрал да живее преди няколко години в България.  

Как стигна 
Великобритания дотук?

СнимкиБТА

Риши Сунак е новият премиер на Великобритания. 
Той беше един от любимите министри на бившия лидер 
Борис Джонсън. На предишните избори консерваторите 
дадоха гласа си за Лиз Тръс, която след 44 дни подаде оставка
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накратко

натозиденсародени

Никола Василев споделя 
любими готварски  
рецепти в свой вариант

Издателство “Захарий Сто-
янов” и Съюзът на тракийските 
дружества в България организира 
представяне на книгата на Никола 
Василев “При доцента” - сборник с 
готварски рецепти. Събитието е на 
27 октомври от 18 ч. в Културния 
клуб “Тракия” в София, ул. “Сте-
фан Караджа” 7А. “В следващите 
страници споделям готварски ре-
цепти, които са ми доставяли удо-
волствие, докато вниквам в тях, 
докато ги променям (промени в ре-
цептите винаги се налагат, нека не 
си правим илюзии) и докато се за-
познавам с крайния резултат. Сбор-
никът бездруго има много трески за 
дялане, а една от тях не е треска, 
а цял дънер. Става дума за пълната 
липса на рецепти за десерт. Когато 
ще гощавам някого, отивам до ма-
газина и купувам сладолед, баклава, 
торта или нещо подобно”, споделя 
авторът.

Гласуваме за наградите 
„Кристална лира” на сайта 
на Класик FM радио

На сайта на Класик FM радио 
започна гласуването за наградите 
“Кристална лира”, които се връчват 
за ярки постижения в музикално-из-
пълнителското и танцово изкуство. 
Всеки желаещ може да даде своя 
вот за номинираните в специалната 
секция на сайта https://classicfm.bg/
kristalna-lira/, като гласуването ще 
бъде възможно до 12 ч. на 28 октом-
ври. Основани през 1997 г., призовете 
се връчват по инициатива на Съюза 
на българските музикални и танцови 
дейци и агенция “Кантус фирмус” с 
медийната подкрепа на Класик FM 
радио. Всяка година като част от 
наградите “Кристална лира” един-
ственото радио за класическа музика 
в България присъжда и “Специалната 
награда на Класик FM”. Тя се опреде-
ля от слушателите, които могат да 
изберат на кого да бъде връчен крис-
талният приз за ярки постижения в 
една от категориите. Сред номини-
раните са известни български изпъл-
нители, състави и педагози. Всеки 
желаещ има право да гласува за по 
една номинация от всяка категория.
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АСЕНАВРАМОВ,
композитор,педагог
ВЛАДИМИРТОДОРОВ,
председателнаБългарската
асоциациянапострадали
прикатастрофи
ГЕОРГИПЕНЧЕВ,
журналист,писател
Акад.ИВАНТОДОРОВ,
ядренфизик
ИВЕЛИНПОПОВ,футболист
ЛЮБОМИРКИРОВ,
попизпълнител,текстописец

Главният гост-диригент на софийската филхармония 
саша Гьотцел се завръща на сцената на зала “България” на 
27 октомври с романтична програма. маестро Гьотцел ще 
представи на българските си почитатели и един млад, но 
вече много популярен по световните сцени пианист - томо-
ки саката.

японският пианист спечели четвърта награда на конкур-
са “кралица Елизабет” през 2021 г. През 2016 г. с едино-
душно гласуване спечели първа награда заедно с 6 специ-
ални награди на международния конкурс за пиано “Ференц 
лист” в Будапеща.

ученик на Паул Бадура-Шкода, дмитрий Башкиров 
и тамаш вашари, той гради репутация на “младежко изо-
билие от таланти”, което създава “собствено интуитивно 
вълнение”. томоки свири в най-престижните зали в Евро-
па, азия, саЩ и африка и очаква с нетърпение първата си 
среща с българската публика, на която ще представи един от 
най-обичаните концерти за пиано - втория концерт на Фе-
ренц лист. в програмата ще звучат и увертюрата “римски 
карнавал” от Берлиоз, Прелюд към драмата “Белязаните” от 
Франц Шрекер и “морето” от клод дебюси.

Още по-атрактивни и вълнуващи 
теми ще предложи международният 
научно-артистичен фестивал “Театър 
на чудесата 2022” от 27 до 30 октом-
ври в регионалния център за съвремен-
ни изкуства “Топлоцентрала” в София. 
Публиката ще може да изследва про-
изхода на живота, да се пренесе в бъ-
дещето и да се запознае с най-новите 
постижения на медицината, да изслед-
ва свойствата на най-силните отрови, 
познати на човечеството, да поеме на 
вълнуващо пътешествие в космоса, да 
се върне и назад към миналото до мо-
мента на появата на първите географ-
ски карти. А един късметлия ще получи 
уникалната възможност да се включи 
в артистичен експеримент с нотка 
на медийна манипулация за първи път 
в България. Всичко това плюс среща с 
изкуствен интелект, който пристига у 
нас специално за събитието, възмож-
ност за добиване на опит в писане на 
креативен сторителинг и шанс да по-
разсъждават над вечната тема за лю-
бовта очаква зрителите. 

след световната си премиера на све-
товното изложение в дубай през януари 
2022 г., в софия пристига “медицината 
на бъдещето” (27 октомври, 19 ч.) на 
италианския драматург андреа Бруне-
ло с участието на томазо роси. темата 
на спектакъла е персонализирана меди-

цина, която използва дНк, пол, раса и 
възраст на пациента, за да идентифи-
цира най-доброто налично лекарство. 
след представлението е предвидена 
дискусия с публиката върху повдигна-
тите от спектакъла теми. 

темата за химията и нейните по-
стижения ще бъде продължена и на  
29 октомври от 19,30 ч. с лекцията с 
импровизационни елементи, водена от 
химика Наско стаменов и с участието 
на импро-актьора Живко джуранов и 
музикантката анна Бочева - “сладка 
отрова”. Ще се потопим във вълнува-
щия и опасен свят на отровите, които 
съпътстват човечеството и в живота, и 
на сцената. 

същият ден от 20 ч. публиката ще 
навлезе в дебрите на физиката и биоло-
гията и ще се впусне в научно-философ-
ско изследване върху концепцията за 
живота чрез спектакъла “What is Life?”. 
“какво е животът?” е заглавието на по-
редица от лекции, изнесени от извест-
ния физик Ервин Шрьодингер. Ще чуем 
повече от физика джанлука латанзи и 
актрисата маура Петорузо (италия).

любителите на историята, пъте-
шествията и картографията ще бъдат 
привлечени на 30 октомври от 18,30 ч. 
от “вълнуващият свят на картите”. Ге-
ографът Евгения сарафова и видеоар-
тистът Никола Налбантов ще разкажат 

за историята на картите, за тяхната упо-
треба, за някои неочаквани и прелюбо-
питни техни приложения.

По-късно в неделната вечер - от  
20 ч., феновете на астрономията и кос-
моса ще могат да се срещнат отново с 
най-известния астрофизик в България 
- д-р владислав Божилов, в екип с ре-
жисьора и сценарист андреа Брунело 
(“Jet Propulsion”, италия) и режисьо-
ра и актьор димитър узунов (“арте 
урбана колектив”, софия). “дългият 
път към звездите” ни въвежда в по-
следните научни теории за произхода 
на слънчевата система и живота във 
вселената. 

в програмата е предвидено и едно 
специално предсъбитие с дата 26 ок-
томври. имерсивният проект “AlSham” 
изследва тежкото положение на търсе-
щите убежище в съвременното запад-
ноевропейско общество, изпълнено с 
предразсъдъците, които се разпростра-
няват чрез медийна манипулация или 
подхранваната от тях изкривена пред-
става за проблемите в техните страни. 
“AlSham” се провежда на различни ло-
кации в софия и се изпълнява за един-
единствен зрител, като всяко предста-
вление е съобразено с гледната точка, 
мислите и навиците му.

това са само част от атрактивните 
акценти на “театър на чудесата 2022”. 
Пълната програма по дни и часове може 
да се намери на сайта на “арте урбана 
колектив”, организатор на фестивала в 
партньорство с RATIO, рЦси “топло-
централа” и с подкрепата на програма 
“творческа Европа” и НФ “култура”. 
“театър на чудесата” е част от евро-
пейския проект CURIOUS.

„Театър на чудесата” 
започва в София

Художественилекцииотнай-интересните
сферинанауката,сучастиетонароднии
чуждестранниекспертииартисти,представя
фестивалътв„Топлоцентрала”

Снимка“арТеУрбанаколекТив”

Диригентът Саша Гьотцел и пианистът Томоки 
Саката с романтична програма в зала „България”

Маестро Саша Гьотцел
СнимкаваСилкабалевСка СнимкаСофийСкафилХармония

Томоки Саката



справочник14
2022

сряда
26 октомври

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август
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ВЪЗПОМЕНАНИЕ
Измина точно една година от кончината  

на семейното ни слънце

ТОдОркА ЕВТИМОВА 
ПЪНдЕВА-ПОПОВА

1941 г. - 2021 г.
Липсваш ни във всичко, но ти бдиш над нас! 

мъката ни е вечна, а любовта безкрайна. 
вечна памет на достойно изживяния живот!

От семейството

православенкалендар

следсмърттанабащасидими-
трий станал управител на солун,
нооткритоизповядвалвяратасив
спасителя

св. великомъченик Димитрий се
родилв третиявек.роднотомумяс-
тоеградсолун.Бащамубилградо-
началник,нотайновярвалвХриста.
една от стаите на своя богат дом
превърнал в молилня и отивал да
се моли заедно със своята съпруга.
Дълго време съпрузите нямали деца
и усилено се молели на Бога да ги
дариснаследник.Богчулмолитвите
им.родилимсесин,коготонарекли
Димитрий, възпитавали го на вяра в
истинскияБогигокръстили.

максимиан Херкулий, съимпера-
торнаДиоклетиан,узналзасмъртта
на солунския градоначалник и изви-
калсинамуДимитрий.Катоговидял
високообразован,разсъдливиумен,
възложил му същия пост - управи-
телнасолун.изричномузаповядал
да очисти града от християните. но,
вместодагипреследва,тойзапочнал

да изповядва и слави името на спа-
сителя.

през есента на 306 г. новият из-
точенимператорГалерийсевръщал
свойскатасиотпоходнаизток.Като
пристигнал в солун, повикал Дими-
трийприсебесиитойсмелосеобя-
вил за християнин. Затворен бил в
тъмница.втовавремевградскияста-
дионсеустройвалиигризаувеселе-
ниенаимператора, койтообичалда
гледа жестоки борби. императорът
ималлюбимборецнаимелий,който
умъртвявалсвоитепротивници.

един момък християнин на име
несторрешилдаотиденаборбасре-
щуимператорскиялюбимец.посетил
в тъмницата св. Димитрий и поискал
дагоблагослови.несторизлязълна
арената срещу бореца лий с името
наГосподанауста,зарадикоетоим-
ператорът заповядал да бъде убит с
копие.Акатоузнал,чесв.Димитрий
гоеблагословил,издалзаповедитой
да бъде наказан със същата смърт.
раносутринтана26октомври306 г.
войницивлезливтъмницата,нахвър-

лилисевърхуДимитрийскопияиго
убили.Тялотомулежаловтъмницата
довечерта.Християниговзелиитай-
ногопогребали.

Църкватапочитана26октомврисв.вмчкдимитрийМироточиви.
преп.димитракиевска(доростолска)(димитровден)

05.55 Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “пакостникът чорапчо” -

анимационенфилм
14.45 “вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
15.15 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя  - комен-

тарнопредаване
19.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 БнТ представя - Димитър

пенев:стратегътотмиро-
вяне

22.00 “Братството 2” - тв филм
/2епизод/(14)

22.50 отвъдграниците
23.00 посветаиунас
23.25 “мортен” - тв филм /7 епи-

зод/(14)
00.20 светътиние/п/
00.50 100%будни/п/
02.25 Култура.БГ/п/
03.25 Джинс/п/
03.55 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя  - комен-

тарнопредаване/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

06.00 “Тази сутрин” - информа-
ционно предаване с воещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”
13.20 “стани богат” /п./ - куиз

шоу
14.20 “ШоутонаниколаосЦити-

ридис”/п./
15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.40

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.16

00.30премиера:“марлон”-сери-
ал,еп.1

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.3еп.7

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлицеУ”/п./

00.10„нашиятследобедсБсТв“
(п)

01.20„Контра“(п)
02.15 „За историята свободно“

(п)
03.10„Дискусионенклуб“(п)
04.10„Думатаеваша“(п)
05.10Документаленфилм
05.40„нашиятследобедсБсТв“

(п)
06.50музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.00„ляваполитика“(п)
09.00„студиоикономика“(п)
10.00Твпазар
10.15„Актуалноотденя“(п)
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10Твпазар
12.30новини
12.45„обществоикултура“(п)
13.45Твпазар
14.00„нашиятследобедсБсТв“
15.30новини
16.00Документаленфилм
16.30„Думатаеваша“–открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30 новини – централна еми-

сия
19.15„Актуалноотденя“
20.00„Заисториятасвободно“
21.00„Контра“(п)
22.00 новини – централна еми-

сия(п)
22.30„Актуалноотденя“(п)
23.10 „За историята свободно“

(п)

05.35Телеканал“Доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“АнтиФейк”

10.00“Живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

16.00“Карибскиятвъзел”-филм1

16.50информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“спусък”-новисерии,еп.7

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/Женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“спусък”-новисерии,еп.7

ОВЕН

Ще бъдете загрижени 
за проблем, който на 
пръв поглед не зависи от 
вас. Ще го решите.

рАк

Денят е по-подходящ за 
смяна на имиджа ви. По-
мислете не е ли добре да 
изсветлите косата си.
 

ТЕлЕц

Случайно объркване 
може да внесе яснота по 
въпрос, върху който от-
давна “блъскате” глава.

лЪВ

Ще имате изключител-
на яснота за случващо-
то се. Възползвайте се 
максимално от това.

БлИЗНАцИ

Ще бъдете много учуде-
ни от постъпката на чо-
век, когото сте мислили, 
че познавате добре.

дЕВА

Ще имате нужда от до-
пълнителна доза опти-
мизъм, най-добре е тя 
да дойде от вас самите.

ВЕЗНИ

Ще ви бъде зададен сло-
жен въпрос. Не бързай-
те с отговора - отделе-
те нужното време.

кОЗИрОг

Здравето ви няма да ви 
подведе, но не си праве-
те експерименти. Обли-
чайте се добре.

скОрПИОН

През този ден ще ви 
бъде съобщено решение, 
което ще се различава 
от вашите очаквания.

ВОдОлЕй

Само бъдещето ще по-
каже дали сте били пра-
ви или правите поредни 
грешки в живота. Вяр-
вайте си.

сТрЕлЕц

Каквото и да обещаете, 
се очаква да бъде осъ-
ществено в голяма сте-
пен. Повярвайте си.

рИБИ

Ще се движите в пра-
вилната посока, а и об-
стоятелствата ще ви го 
показват. Действайте.

23
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леонардо да Винчи. Праз. Олано /Абрахам/.

Аен.Мида.Онети/Хуан/.Анма.“ТА”.Апели.Касик.
Да.Алава.Селект.Йоника.Терен.Истина.Артин.
Ав.Тото.“Амиен”.Три.Рана.Говор.Пакт.Ре.“Си-
мон”. Битие. До. Рабин /Ицхак/. Десант. Аполон.
Калан.Ксенон.Понор.Па.Трон.Датив.Баа.Орев
/Петър/.Килия.Паст.Ас.Савак.Серир.Яд.Сарач.
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дрография.
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Сергей/.Сатир.Пи.Аален.Писар.Пеле.Нансен/
Фритьоф/.Татан.Барелеф.Ечемик.Аркин/Давид/.
Пасив.ли.Инактивитетнаатрофия.
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Футбол
Шампионска лига
По БТВ Екшън
19.45 интер - Виктория пилзен
22.00 барселона - байерн м
0.45 Репортажи от мачовете от 
деня
1.15 атлетико м - байер л (з)

По Ринг
19.45 брюж - порто
22.00 аякс - ливърпул
0.00 тотнъм - спортинг (з)

По БнТ 1
21.00 “стратегът от мировяне” 
(филм за Димитър пенев) 

По Макс сПоРТ 1
тенис
11.00 - 23.00 ATP 500 във Виена

Гледайте

СнимкаБТа

изграденият наново стадион “Христо ботев” в пловдив вече има тревно 
покритие и се очаква официални мачове да се играят през март 2023 г.

от Ботев Пд излязоха с официална де-

кларация, с която приканват всички клубове 
от efbet Лига да се обявят против ръковод-

ството на съдийската комисия и председате-

ля й виктор кашай. Предния ден “канарите” 
излязоха с декларация, че не искат четирима 
съдии да свирят повече техни мачове, а мал-

ко по-късно публикуваха и видео със 7 отме-

нени гола на отбора от началото на сезона 
след намесата на вар. сега пловдивският 
тим се обяви категорично срещу кашай, 
като призова и останалите клубове от елита 
да поискат оставката на унгареца.

“Ботев Пд официално инициира 
действия срещу ръководството на съдий-

ската комисия към БФс и в частност сре-

щу председателя й виктор кашай. 
клубът ни е твърдо решен да тър-

си подкрепа от другите български 
клубове и заедно да поискаме остав-

ката на г-н кашай. 
вярваме, че системните грешки и нек-

валифицираната работа на съдиите влияят 
изключително негативно на качеството и 
имиджа на българския шампионат. още 
повече, те все по-често са определящи и 
за крайните изходи от мачовете у нас. 

Убедени сме също така, че и множе-

ство други клубове, подобно на нашия, 
вече са станали жертви на необясни-

мите решения на българските рефери 
от началото на сезона. решения, кои-

то явно г-н кашай смята за напълно в 
рамките на нормалното. 

Нормално ли е обаче при съществува-

нето на вар система българските съдии 
все по-рядко да разчитат на собствената 
си експертиза и все по-често да посягат 
към слушалката или монитора? те, за 
жалост, обаче никак не им влизат в упо-

треба, защото въпреки тези технологични 
удобства грешките не само не намаляват, 
а парадоксално се увеличават. Председа-

телят на съдийската комисия г-н кашай 
не забелязва тези грешки, защото време-

то му в България е силно лимитирано. 
Предпочитат се връзки по телефона и 
разредени онлайн срещи. Наблюдението 
и анализът липсват в работата му, както и 
събрания на съдийската комисия”. 

Цска пръв се присъедини към иска-

нето за оставка на шефа на съдиите.
“Цска се присъединява към апела 

на Ботев Пд за отстраняването на кашай. 
искаме да призовем и за цялостни карди-

нални и навременни промени в работата 
на реферите ”, обявиха от “армията”.

Григор димитров (№32) 
постигна първа победа от 57 
дни и прекъсна черната си 
серия от три поредни загуби. 
в I кръг на турнира от катего-

рия атП 500 във виена пър-

вата ракета на България от-

страни най-добрия бразилец 
тиаго монтейро (№66) с 6:3, 
6:4 само за 74 минути. Григор 
направи 10 аса срещу 9 на 
преминалия през квалифика-

циите съперник и с 2 пробива 
от 6 опита триумфира за пър-

ви път след успеха над стив 
джонсън (саЩ) в I кръг на 
US Open на 30 август. във II 
кръг димитров излиза срещу 
андрей рубльов (рус, №8), 
който е под №3 в схемата и на 
старта отвя диего Шварцман 
(арж, №21) с 6:4, 6:1.

Новакът септември унизи Пирин насред Благоевград с 4:1 в 
мач от XV кръг в елита. всички голове за гостите вкараха бивши 
играчи на Левски - мартин Петков (19 и 48), атанас кабов (69) 
и резервата димитър костадинов (74) след добавка. Пред 2000 
зрители на “Христо Ботев” младокът иван тасев (88) вкара по-

четно за “орлетата” също с добавка. 
с първия успех във втория мач на новия треньор свето-

слав Петров и първи от 8 мача септември се изкачи 11-и с 13 
т. Пирин остана предпоследен с 8.

спортният директор на Пирин светослав дяков, който води 
отбора в мача с помощник-треньора васил Петров, обяви, че 
подава оставка. дни преди мача бе отстранен старши треньорът 
красимир Петров. Бившият национал дяков заяви, че в клуба се 
случват неща, които той не може да приеме.

“Пирин е в много трудна ситуация. слаб мач, но трябваше да 
го спечелим. много брак, много грешки. Поемам негативите за 
тази загуба, не съм подготвил и не съм подредил футболистите”, 
заяви дяков под виковете “оставка” от трибуните.

“имам морал, а и трябва да се носи отговорност. Не знам дали 
и станислав манолев има такива намерения. вече не съм част от 
клуба. случват се неща, които не съм съгласен да се случват”, 
заяви дяков, който има 38 мача за националния отбор.

XV кръг
Пирин - Септември 1:4 0:2 Петков 

(19 и 48) 0:3 кабов (69) 0:4 костади-

нов; в софия: Хебър - Берое 1:1 0:1 
траоре (7) 1:1 търтов (41).

 

1.ЦСКа 14 11 1 2 28:8 34
2.лудогорец 13 10 2 1 37:7 32
3.ЦСКа1948 15 9 4 2 25:11 31
4.ЛокоПд 14 9 2 3 18:10 29
5.Левски 13 8 2 3 22:7 26
6.Черноморе 14 7 4 3 15:12 25
..................................................................................
7.Славия 14 8 1 5 16:13 25
8.ЛокоСф 15 7 4 4 21:16 25
9.Арда 15 6 5 4 15:14 23
10.БотевПд 15 4 1 10 17:22 13
..................................................................................
11.Септември 15 3 4 8 15:21 13
12.Берое 15 3 4 8 12:27 13
13.БотевВр 15 3 2 10 13:28 11
14.Хебър 15 3 2 10 8:30 11
15.Пирин 15 1 5 9 9:23 8
16.СпартакВн 15 1 3 11 9:31 6

XVI кръг
петък, 16.15: Пирин - Локо Пд; 

18.30: арда - Цска; събота, 15.00: 
Черно море - Локо сф; 17.30: Левски 
- Цска 1948; неделя, 12.45: славия 
- спартак вн; 15.15: в софия: Хебър 
- Ботев Пд; 17.45: Лудогорец - сеп-

тември; понеделник, 17.30: Ботев вр 
- Берое.

резултати

  �
марин милаШки

 

Българските щангисти 
спечелиха 4 медала на Ев-

ропейското първенство за 
20- и 23-годишни в дуръс, 
албания. всички отличия 
са при по-големите тежко-

атлети. Злато в изтласкване-

то заслужи еврошампионът 
за мъже ангел русев (61), а 
със сребро в двубоя и в из-

тласкването плюс бронз в 
изхвърлянето се окичи диан 
Пампорджиев (67).

Последен от нашите на 

подиума излезе мартин то-

шев (+109). с двубой 315 
кг възпитаникът на школа-

та в Червен бряг с треньор 
илиян илиев остана пети 
при най-тежките щангисти 
до 20 г. той бе седми след 
135 и 140 кг в изхвърлянето 
и неуспех на 145 кг, а в из-

тласкването закова 175 кг, 
но не сполучи на 182 и на 
184 кг. това му отреди пе-

тото място в движението и 
в двубоя. 

Шампион при супертеж-

ките в тази възрастова гру-

па стана али офлаз (тур) с 
двубой 362 кг.

Ботев Пд поиска
оставката на 
Виктор Кашай
ЦСкапръвподкрепи„канарите”
срещушефанасъдиите

Григор Димитров 
с първи успех от 57 дни

Септември унизи Пирин,
Светльо Дяков напуска

Четири евромедала за щангистите ни в Дуръс

СнимкаавТоръТ

мартин тошев


